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ГЛОБУС  оодд ппееттккаа ддоо ппееттккаа:: Брука индустријског гиганта открила како се пљачка на светском плану

Позната, не само код нас,
личност умела је и да се покуди
и похвали причицом како никад
у животу није украла не због
тога што је поштена, разлог је
страх: ”Мене би, каже, одмах
ухватили!”. А адвокат, искусан
у дугогодишњој процесној
пракси, додаје: ”Сиромашни
умеју да крадуцну, а они гаро-
гани, с дубоким џеповима, не
знају да се зауставе кад
крену!”.

Изнети примери су ов-
дашњи, али је и у свету, као по-
тврда да нема усамљених
појава пошто је планета одувек
глобално село, пукла брука. И
неће се грудва низ привредну
планину зауставити само на не-
мачком  гиганту ”Фолксвагену”,
сигурно ће се открити и други
поштовани и свугдеприсутни
великани који, чак и деце-
нијама, софистицираним пла-
новима грубо откидају од
многих уста и на општем плану
некажњено пљачкају.

Немце су уловили Амери-
канци. Траже одштету од 18 ми-
лијарди долара, Меркелова је
згранута - не може, чак и кад би
хтела, да заташка аферу у којој
су њени сународници тужни
јунаци. У граду са сада преко
120 хиљада житеља, у Фолкс-
бургу у Доњој Саксонији, који
је са фабриком основао 1937.
године Хитлер да би просечан
Немац добио одговарајући ауто,
признали су кривицу и кадров-
ским потезима покушали да
умање бар медијску штету.

ЕКОЛОЗИ  У АКЦИЈИ

Финансијски ударац тек
следи. И без извесне казне, коју
Вашингтон жели да наплати,
само тржиште већ реагује. Ак-
ције фабрике се срозвају, бро-
кери су најпре саопштили 17,
потом пад вредности за 20 про-
цената и ко зна где ће се зауста-
вити. Поверење се тешко
осваја, а још брже губи.

Скандал је, иначе, избио
кад су стручњаци за заштиту
околине установили да у преко
пола милиона возила разних
модела ”фолксвагена”, произве-
дених у немачким фабрикама,
постоје уређаји који лажно при-
казују издувне гасове. Аутомо-
били од ”голфа” до ”аудија”
пролазе контролу, али се у
вожњи компјутер искључује и
тек тада показује праве вредно-
сти избаченог отрова.

Јасно је да су међународ-
ним прописима преузете оба-
везе за све, па понашање иначе
педантних Немаца не чуди само
пословне људе. Тим пре што су
се, по откривању афере, јавили
и Французи да знају за сличне
преваре приликом спровођења
еколошких тестова и на европ-
ском тлу. Чуди, међутим, због
чега су сви досад ћутали.
Можда и због тога што врана
врани очи не вади.

Још 1997. су ОУН иници-
рале, у јапанском граду Кјоту,
потписивање документа о за-
штити поднебља, који је ступио
на снагу деценију позније кад
су параф ставили Руси. Амери-
канци су и даље по страни, али
упорно, бранећи своје инте-
ресе, инсистирају и успевају,
као сада са  немачким вози-
лима, у лову на преступнике.
Спремни су и да дају новац, па
је Обама, у сусрету са председ-
ником Кине Си Ђинпингом,
који је обећао земљама у раз-
воју више од три милијарде до-
лара да смање емисију
угљендиоксида, узвратио при-
ближним износом на конто
Уједињених нација.

Нису два лидера већала у
Белој кући само о екологији.
Највећи део се односио на по-
литику. Кинез је први пут у
САД и Вашингтон неувијено
жели да Пекинг ”одвоји” од
Москве. Пре Обаме је о томе
говорила и његова блиска са-
радница Рајсова подастирујући
тезу како су Америци односи са

Кином важнији од сарадње са
било којом другом државом.
Нема сумње да је Си добро
схватио поруку, али ће Путин и
даље на дуге стазе имати при-
мат.

Седмица је, очигледно, пе-
риод за разговоре, па су се у
Њујорку, у оквиру сесије у
ОУН, састали амерички и руски
председник. Добро за  нови по-
четак. Без обзира на разлике.
САД је, на пример, трн у оку
Асад, а Русија брани принцип
да се легалне власти не могу
смењивати силом и уз помоћ
побуњеника и инструментали-
зованих терориста. 

ПАПА  У ”ФИЋИ” 

У САД је боравио и римски
папа. Поглавар Ватикана је
више него протоколарно доче-
кан, а возио се у - ”фићи”! Фаб-
рика у Крагујевцу је пожурила,
саопштила да, назваћу га, слу-
чај неће користити за пропа-
ганду. Не верујем да би остали
прозвођачи тако поступили. 

Франциско је говорио и
конгресменима. Више је пријао
демократама чији вођа Обама
води, наводно, рачуна о климат-
ским променама, а републикан-
цима се допало што је папа још
једном против абортуса. Та
сада опозициона партија није,
међутим, задовољна својим
чланом, председником Доњег
дома, што је благо пред челни-
ком католика заступао забрану
прекида трудноће. Посланик су
приморали да поднесе оставку.

Папа је у Вашингтону гово-
рио и о сиромасима. То је дало
повода  Ројтерсу да објави
алармантне податке, цео свет,
према тврдњи Обаме, завиди
Америци, али је стање друга-
чије - британска агенција на-
води да близу 47 милиона
становника ”обећане земље”
живи у беди! Али зато  Пента-
гон гомила оружје, па тако у
Немачкој, кажу извори из те

земље, намерава да размести по
Европи нуклеарне бомбе новог
типа. Чак 20 пројектила са 80
пута јачом разорном моћи од
оне на Хирошими при крају
Другог светског рата. 

Немачка ТВ станица ЗДФ
тврди да је влада у Берлину
одобрила 120 милиона евра за
модернизацију аеродрома
Бухел, а спремне су и остале
америчке базе на европском
тлу. Посебну пажњу имају
Авијано у Италији и Инџирлик
у Турској.

РУСИ  СЕ  БУНЕ

Руси нису одћутали. Огла-
сио се Кремљ, што се чини, по
правилу, у најозбиљнијим си-
туацијама. Упозорене су САД
да опет угрожавају Европу и
Русија, осећајући опасност по
своје границе, неће седети
скрштених руку - одговориће и
жешћом мером. Тим пре што се
зна, допуњава дипломатија, да
Американци крећу у акцију и
на белгијској и холандској те-
риторији, да се не помињу ро-
вити Прибалтик и наоружавање
Украјине.

Натовске аспирације су већ
заокружене у Монтенегру, ме-
дијска кампања има невиђене
размере, тек се понеко усуди да
изусти против учлањења. На-
падна већина, власт са нацио-
налним мањинама, страним
амбасадорима и пригодним го-
стима, грми како ће потећи мед
и млеко, нагрнуће инвеститори,
сви гарантују безбедност од
само они знају којег агресора
што само није заскочио. Народ
у неверици да ће бити питан,
али и масовно демонстрира у
Подгорици.

Хрвати су остали без парла-
мента. Избори ће бити најкас-
није за два месеца. Влада се
пресабира, премијер и даље
уверава у домољубље у које не
верују ни увек спремни драго-

вољци и прозивају социјалде-
мократу Милиновића за дезер-
терство деведесетих.
Несрећника из Азије и Африке
није мање, а Европа, стара
дама, остаје у ранијем руху, не
може да се усагласи шта ће и
како ће даље. Шеф француске
дипломатије Фабијус се усудио:
”Мигрантска криза ставља у
питање смисао постојања ЕУ!”.
Председник Чешке је грубљи,
поручује избеглицама: ”Идите
кући, нико вас није звао”. Зема-
нови сународници хоће рефе-
рендум о изласку из бриселске
дружине, досад је 50 хиљада
људи потписало петицију.

У Москви су власти прихва-
тиле предлог цркве да се ут-
врди јесу ли остаци царевића
Алексеја и принцезе Марије,
пронађени 2007. на Уралу, веро-
достојни. Породица Романових
је 1918.погубљена. Давно сам
набавио дело Касвинова под
именом ”Двадесетчетири степе-
ника на доле”, која се још 1979,
у време Брежњева, научно ба-
вила судбином царске породице
у Октобарској револуцији што
је раздрмала планету. Наслов
књиге приказује пут до подрума
виле у којем су се скрили од
бољшевика цар Николај и ње-
гови најближи. 

Вест је 18.јула 1918. стигла
у Кремљ, где су заседали на-
родни комесари. Председа-
вајући Свердлов је шапнуо
Лењину и онда саопштио:
”Уралски обласни комитет из
Јекатеринбурга је донео одлуку
о стрељању бившег цара Нико-
лаја Романова. Хтео је да бежи.
Граду су се приближавале ин-
тервенционистичке трупе. Од-
лука је извршена”. У сали мук,
Лењин је, како је 1979. устано-
вио историчар, преузео реч:
”Настављамо са разматрањем
закона о здравству”. Једна
етапа Русије је тако завршена.
Као у многим револуцијама.

Душан ЧУКИЋ

МАЛИ  ПО  МАЛО, ВЕЛИКИ - МНОГО!
• Хоће ли ”Фолксваген” платити 18 милијарди • Кинез у Белој кући • Путин брани Асада • Нове бомбе у

Европи • Хрвати без парламента • Царевић и принцеза ”под истрагом”
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За овогодишње награде и
признања, које се поводом
Краљевдана додељују 7.ок-
тобра на свечаној седници
Скупштине града, предложена
су четири појединца и једна
организација. На данашњој
седници Скупштине града,
која је заказана за 9 часова,
одборници ће размотрити те
предлоге Комисије за награде
и признања и донети коначну
одлуку да ли се они прихва-
тају или не. 

Предложено је да се Дип-
лома заслужног грађанина
града Краљева додели профе-
сору Слободану Маринковићу,
за испољену хуманост и ори-
гиналност уметничких дела,
затим Драгани Типсаревић ,
за постигнуте резултате у
библиотекарству и мисиона-

рењу књиге и читања, као и
Радојку Јанићу, оснивачу и
власнику предузећа „Ра-

дијатор-инжењеринг“ д.о.о, за
привредна достигнућа и
истрајни рад у тој области.

Такође да се Диплома за-
служне организације града
Краљева за 2015. годину до-
дели Краљевачком позоришту,
за вишедеценијске успехе у
позоришној уметности, а Ок-
тобарска награда града Кра-
љева за 2015. годину
Небојши Дугалићу, истакну-
том драмском уметнику, про-
фесору Академије уметности
у Београду, за врхунска до-
стигнућа у драмском ту-
мачењу живота и света .

Поред ових награда и при-
знања за дневни ред данашње
седнице преложено је још 26
тачака. Одборници ће између
осталог размотрити Извештај
о реализацији буџета у првих
шест месеци ове године, што
ће бити добар увод у најав-
љени скорији ребаланс град-
ских прихода и потрошње.
Пред одборницима ће се наћи
и полугодишњи Извештај о
стању безбедности саобраћаја

на путевима на територији
Краљева, као и предлог из-
мене плана Детаљне регула-
ције центра града.
Предложено је и више одлука
о изради планова детаљне ре-
гулације појединих улица,
петљи, потока, канала, као и
насеља попут Врбе, Ратине,
Чибуковца.

Врло занимљиве тачке днев-
ног реда сигурно ће бити и
предлози о изменама Одлуке о
хватању и збрињавању на-
пуштених паса, затим Одлуке
о држању паса и мачака на те-
риторији града, као и предлог
Програма контроле и сма-
њења популације напуштених
паса на територији Краљева.

Већ је уобичајено да на сва-
кој седници, па ће тога бити и
данас, одборници дају саглас-
ности на неке одлуке надзор-
них одбора и да разреше и
именују неколико чланова
разних комисија.

Данас седница Скупштине града

ОДЛУКА О ОКТОБАРСКИМ НАГРАДАМА И ПРИЗНАЊИМА

У програму уређивања гра-
ђевинског земљишта за
2015.годину планирана је из-
градња моста на реци Товар-
ници. Мост, распона 5,7
метара, коначно је завршен а у
њега  је уграђено око 7 000 ки-
лограма арматуре. За радове на
изградњи моста утрошено је
око четири и по милиона ди-
нара из градског буџета.

-Радила је фирма „Аксис
груп“ из Краљева. Уговор је
потписан у мају уз сву закон-
ску процедуру што се тиче
јавне набавке. Мост је урађен,
што је најбитније, у року и  по
свим законским прописима.
Ми смо задовољни сарадњом и
треба и даље овако радити, ис-
такла је Марица Мијаиловић,
директорка Дирекције за пла-
нирање и изградњу Краљево.

Председник МЗ Драгосињци
Урош Величанин казао је да је
на месту где је сада нов и ра-
није био мост.

-Тај мост је однела река,
након чега су стављене цеви
као привремено решење. Овај
мост користе мештани више

села, каже Величанин.
Интересантно је то да су се

градски челници сада, када се
увелико спрема предизборна
кампања, сетили мештана
околних села. На питање нови-
нара да ли је овај обилазак ра-
дова, као и санација путева и
клизишта  у последњих неко-
лико дана знак да је предиз-
борна кампања већ почела,
добили смо следећи одговор од
градоначелника Томислава

Илића. 
- Не, ово није знак да је по-

чела предизборна кампања,
већ знак да оно што смо казали
у претходном периоду сада и
испуњавамо. Прецизније,
средства која смо издвојили у
претходном периоду за
2015.годину из буџета града
Краљева управо сада реали-
зујемо, нагласио је Илић. 

A.К.

Нови мост у Драгосињцима

КАД ЗАМИРИШУ ИЗБОРИ

Мост изграђен у року и по свим законским прописима

• Комисија за награде и признања предложила је да се Диплома заслужног грађанина ове године
додели Слободану Марковићу, Драгани Типсаревић и Радојку Јанићу, Диплома заслужне организације
Краљевачком позоришту, а Октобарска награда Небојши Дугалићу • Биће разматран и Извештај о реа-
лизацији буџета у првој половини године 

•Последњих дана почело је асфалтирање путева на селу, са-
нација клизишта и оспособљавање мостова • Све се ради по
програму или су се у ишчекивању локалних избора градски
челници нагло сетили и мештана на селу?

Ових месеци у разним нови-
нама појавило се неколико текс-
това о добром раду Удружења
пензионера Краљева па сам пово-
дом тога морао да реагујем у
нашим „Ибарским новостима“
јер сам сигуран да у том „доб-
ром“ раду има много неправил-
ности и незаконитости.   У вези
неправилности у раду Удружења
поднета је пријава у јануару ове
године од стране члана Удру-
жења на основу које је покренут
захтев за прекршајни поступак
противУдружења пензионера
града Краљева и Николић Тимо-
тија, председника Удружења. У
марту је поднет Захтев за покре-
тање поступка од стране инспек-
ције рада и по том захтеву
кажњено је Удружење са 50.000
динара, а Тимотије Николић
5.000 за непоседовање норматив-
них аката.

Поднете су још три кривичне
пријаве основном јавном тужи-
лаштву. У марту је поднео
пријаву члан Удружења пензио-
нера дипл. правник Слободан
Здравковић. Друга кривична
пријава поднета је у јуну а под-
носилац пријаве је члан Из-
вршног одбора Удружења
пензионера и председник МО

Друге чибуковачке чете дипл. инг
Томислав Бабић. Трећа кривична
пријава поднета је у августу про-
тив Љубе Реџовић и саучесника у
овој радњи (председника Удру-
жења, секретара и 12 чланова Из-
вршног одбра) који незаконите и
противуставне радње покривају
својим одлукама. Подносиоци
пријава су Драган Миленковић,
Милана Шпоња и Томислав
Бабић.

Поред напред изнетог де-
мантовао бих члана објављен
у Блицу и Политици од
29.04.2015. године „Откри-
вамо - ПУПС пљачкао пензио-
нере“ а требало би да стоји
Удружење пљачка ПУПС. Да је
ова тврдња тачна доказује акт бр.
36 од 17.09.2015. године – опо-
мена Удружењу пензионера
Града Краљева пред утужење за
дуг од 611.886 динара на име чла-
нарине од 10 динара месечно.
Дуг се односи на период од 2011.
године до 30.априла 2015. го-
дине. За све напред изнето по-
стоје непобитни докази.

Бабић Томислав, члан 
Извршног одбора пензионера  

Краљева и
председник Месног одбора 
пензионера Друге чиб.чете 

КО КОГА ПЉАЧКА ?
РЕАГОВАЊА
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Иако предизборна  кам-
пања званично није  почела
по следњих дана  представ-
ници града  интензивно оби-
лазе  села  на  подручју
Краљева  .  Почетком недеље,
заједно са медијима,  обишли
су радове на делу пута у  Ра-
ваници који  ће  повезати  два
округа.  Наиме,  присустовали
смо само рашчишћавању и
насипању терена,  а  асфалт ће
по традицији вероватно саче-
кати  наредне  изборе .  Зашто
се обећања из претходне кам-
пање испуњавају  тек  по сле
три  и по године,  градоначел-
ник Томислав Илић је одгово-
рио да  су  ово  пројекти  који
су планирани крајем 2014.го-
дине,  што значи да је  то реа-
лизација  буџета  за
2015.годину.

Подпредседник МЗ Рава-
ница  Зоран Мијаиловић је
приликом по сете  представ-
ника града рекао да се ради о
путу  који  повезује  Левачки
крај .  

-Ми би до аутопута веома
брзо стигли преко Јагодине када
би тај пут заживео, релација
коју прелазимо била би много
краћа, рекао је Мијаиловић.

У оквиру програма уређи-
вања грађевинског земљишта
за 2015.  годину дирекција за
планирање и  изградњу Кра-
љева у  јулу је  урадила и део

пута  у  самој  Раваници у  ду-
жини од триста метара.  

-До краја године, што се
тиче Раванице, раде се мостови,
документација, пројекти, ра-
димо и у сарадњи са локалном
самоуправом. У Канцеларији за
обнову аплицирамо за све
пројекте, за све изворе финанси-
рања који су у овом моменту

нама на располагању, одакле мо-
жемо добити што више средстава
како би се завршиле  активности

планиране за ову годину, каже ди-
ректорка Дирекције за планирање и
изградњу Марица Мијаиловић, 

Удруженим средствима 180
домаћинстава у МЗ Раваница и
средствима из буџета обновљен
је Дом културе у овом селу. Ме-

ђутим, да би село живело и како
би млади овде остали фали још
много тога. Локална самоуправа

сети се села и мештана само
када треба покупити политичке
поене, јер како другачије објас-
нити оволику активност краље-
вачких политичара последњих
дана на селу. 

А.К.

ГРАДСКИ ЧЕЛНИЦИ ОБИШЛИ РАДОВЕ У РАВАНИЦИ

БУЛДОЖЕРИ ПРОКОПАВАЈУ -
ПРЕДИЗБОРНУ КАМПАЊУ

Дом културе у Раваници обновљен средствима мештана и локалне самоуправе

Булдожер за сада само рашчишћава терен

У организацији Удружења
воћара “Шљивик”, минулог ви-
кенда у селу Гледићу на оброн-
цима истоимене планине на
средокраћи између Краљева,
Крагујевца, Јагодине и Кру-
шевца, одржана је пета “Гле-
дићка ракијада” која је, упркос
кишовитом  и хладном времену,
окупила двадесетак произвођача
шљивове “мученице” и других
воћних ракија, али  и знатан
број љубитеља жестоке кап-
љице. 

Први пут на овој смотри шу-
мадијских ракиџија, у званичној
конкуренцији нашла се и једна
ракија изван граница Србије -
“козарски бисер” коју производи
фирма “БМБ Делта” из Јабла-
нице подно Козаре, недалеко од
Градишке у Републици Српској.  

Одлуком стручног жирија,

на челу с професором Ниносла-
вом Никићевићем, шљивова
препеченица “козарски бисер”
освојила највише оцене и про-
глашена свеукупним победни-
ком овогодишње „Ракијаде“.

Златна медаља и пехар свеукуп-
ног победника, међутим, засад
су остали код домаћина Ракијаде
Зорана Тијанића, јер представ-
ници фирме “БМБ” нису стигли
на завршницу манифестације.

Друго место, али уз такође
изузетно високе оцене, освојила
је “мученица” Душана Миле-
тића из Годачице, док је треће
место припало ракији Драгића
Гајовића из гружанског села Гу-
беревца чија је “мученица” на
прошлогодишњој ракијади била
- најбоља.

Златна медаља за квалитет
воћне ракије од нектарине при-
пала је Милану Вуковићу из су-

седног села Бајчетине, иначе
првом комшији актуелног пред-
седника Републике Србије Томи-
слава Николића, који је исто
тако познат као произвођач
добре ракије. То, засигурно,
није утицало на одлуку жирија,
јер је и Славољуб Николић из
суседне Годачице освојио
“злато” за ракију од крушке.

Текст и фото: 
Д.Стојић

НАЈБОЉА РАКИЈА - “КОЗАРСКИ БИСЕР”
У ГЛЕДИЋУ ОДРЖАНА ПЕТА “ГЛЕДИЋКА РАКИЈАДА”

• У Раваници је почело рашчишћавање и насипање дела пута који треба да повеже Левач, а асфалт ће по тра-
дицији вероватно сачекати наредне изборе

Милан Вуковић (лево) са професором Нинославом Никићевићем

Месна заједница и Актив добровољних давалаца крви Риб-
ница,  Трансфузија крви Опште болнице „Студеница“ и Црвени
крст Краљево организују акцију добровољног давања крви у суб-
оту, 3.октобра од 9 до 13 часова, у галерији Културног центра  у
Рибници. 

АКЦИЈА ДОБРОВОЉНОГ
ДАВАЊА КРВИ

Рибница
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Краљево је град са израженим
ликовним усмерењем у коме живи
много врсних ликовних уметника.
Талентовани млади уметници су
од 2004. године, када је отворена
средња Уметничка школа, добили
прилику да се у свом граду
усаврше и да уз подршку својих
професора, тих истих врсних и до-
казаних уменика, наставе свој пут
у правом смеру. 

- Првенствено наша активност
је настава и школовање деце на
средњошколском нивоу, као и при-
преме кроз наш план и програм за
даље школовање. И једно и друго
је подједнако важно и томе посве-
ћујемо највећи део своје пажње,
готово у целини, каже Велимир
Зеленовић, директор Уметничке
школе у Краљеву.

Наставу у Уметничкој школи
похађа око 200 ученика. Школа је
стартовала пре 11 година и од тада
образује ученике у областима кул-
туре, уметности и јавног инфор-
мисања и то кроз образовне
профиле - ликовни техничар, тех-
ничар дизајна ентеријера и инду-
стријских производа, техничар
дизајна графике и техничар за
конзервацију и рестаурацију. 

- Њих пре свега занима
цртање и то је оно због чега су
они овде. Најчешће нису упознати

са тим шта се на ком профилу
ради. Зато ми при самом упису ра-
димо интервјуе са њима, како
бисмо добили додатне информа-
ција и тако им олакшали да се
определе за један од четири про-
фила којих имамо у школи,
објашњава Зеленовић.

Некада су се ова занимања
сматрала луксузним и не тако про-
фитабилним. Ситуација је данас
много другачија. Велики је и про-
ценат ученика који када заврше
средњу Уметничку школу уписују
факултете у струци.

- Невероватан број њих на-

ставља даље школовање и уписује
факултете у струци. Али има и
оних који упишу факултет мимо
струке. Имамо рецимо децу која
су после завршене Уметничке
школе отишла на психологију, па
чак и на Војну академију, што је
врло занимљиво. То говори и да
неко опште образовање у умет-
ничким школама није занемарено,
истиче директор ове школе.

Образовни профили су иза-
брани у складу за захтевима и по-
требама тржишта за кадровима
тог типа. Ликовни техничари
стичу неопходно знање из области

ликовних уметности и стичу ос-
нову за наставак школовања на
факултетима ликовних уметности
и примењених уметности и ди-
зајна.

Техничари дизајна графике по
завршетку школовања стичу мо-
гућност запошљавања у графичкој
индустрији, пре свега у издавач-
ким предузећима, али и осталим
компанијама из области дизајна
графике, као и наставак школо-
вања на неком од факултета или
виших школа.

Техничари дизајна ентеријера

и индустријских производа након
завршетка школовања обучени су
за рад на пословима пројектовања
намештаја, комплетних ентеријера
као и производа широке по-
трошње, а они који се одлуче за
наставак школовања могу уписати
неки од факултета или виших
школа.

Наставници, афирмисани у
својој бранши, као и талентовани
ученици који су предани уметно-
сти, највише доприносе успеху
ове школе.

С. Ћировић

ГРАД ТАЛЕНТОВАНИХ МЛАДИХ УМЕТНИКА
Уметничка школа Краљево

• Већ годинама ученици Уметничке школе у Краљеву остварују изузетно запажене резултате. То не треба да
чуди с обзиром да је ово, како је истакао директор ове школе, најплодније подручје када су у питању уметници 

Велимир Зеленовић, директор Уметничке школе у Краљеву

МЕЂУНАРОДНИ ФЕСТИВАЛ ХУМОРА ЗА ДЕЦУ У ЛАЗАРЕВЦУ

На 27. Међународном фе-
стивалу хумора за децу, који је
одржан у Лазаревцу, полазници
Књижевне радионице краље-
вачке библиотеке и ове године
показали су завидан успех. Уз
мноштво осмеха, лепршавих
стихова песника Раше Попова,
Тоде Николетића, лепих речи
директора фестивала Раде Була-
товић, Слободана Станишића,
као и многих других знаменитих
писаца, уручене су награде Сте-
фани Рашовић, Милици Видано-
вић, Лазару Гвозденовићу,
Тамари Рашовић и Ани Драго-
вић.

На ликовном делу конкурса,
полазници наше Бајкотеке, пред-
школци ОШ „Светозар Марко-
вић“ и  васпитач Биљана Илић,
освојили су највеће признање
„Апсолутни шампиони ликовног
дела конкурса“. Анђела Илић,
полазник радионице Мала школа
анимираног филма, награђена је

трећом наградом у категорији
„Плакат“.

У оквиру Фестивала хумора
за децу, одржан је и дводневни
Међународни стручни скуп биб-
лиотекара на тему „Тинејџери -
захтевни корисници и библио-

теке за нове генерације“, на коме
је учешће узела и библиотекарка
Позајмног одељења Нина Раден-
ковић. Том приликом успешно је
представила свој рад под нази-
вом „Великани књижевности
међу тинејџерима“.

Полазници дечјих радионица покупили гро награда

НАГРАДЕ КРАЉЕВАЧКИМ 
МАЛИШАНИМА

У Галерији Културног центра
у Рибници у среду је отворена
мултимедијална изложба „Ја сам

покретни Јасеновац“ уметника
Алена Илијића из Ниша. Илијић
је дипломирао перкусије и филм-

ску музику у Лондону, а компози-
цију на Академији музичких
уметности у Београду, бави се
експерименталном музиком, а
стручњаци га убрајају у аван-
гардне мултимедијалне уметнике.

Изложба „Ја сам покретни
Јасеновац“ састоји се од цртежа,
фотографија, видео пројекција, а

усмерена је на истраживање
личне припадности и тиме ра-
сизма, антисемитизма и дискри-

минације, некада и сада.
После свечаног отварања из-

ложбе  Ален Илијић је у Народ-
ном музеју одржао  концерт, а
извео је композицију за клавир,
глас, електронику и покрет.

Изложба у Галерији Културног центра Рибница

ЈА САМ ПОКРЕТНИ ЈАСЕНОВАЦ

Ален Илијић, авангардни мултимедијални уметник

Извео композицију за клавир, глас, електронику и покрет
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Означивши да Боривоје Дроб-
њаковић заузима видно место
међу српским етнографима прве
половине XX века проф. Раден-
ковић је истакао његову улогу у
проучавању насеља и мате-
ријалне културе свог ширег за-
вичаја – Шумадије, односно
предеоних целина Јасеница,
Смедеревско Подунавље и Кос-
мај. Под руководством Јована
Цвијића он је још пре Балкан-
ских ратова почео да скупља ет-
нографску грађу међу
становништвом овог региона.
Међутим,  грађа је уништена
током Првог светског рата, тако
да је после овог рата поново об-
новио истраживања која су ре-
зултирала докторском
дисертацијом 1923. године, а
објављена је у Српском етно-
графском зборнику XXV. Више
од тридесет година био је ди-
ректор Етнографског музеја у
Београду унапредивши рад ове
установе и богатећи њене
збирке. У тешким данима Дру-
гог светског рата сачувао је од
уништења највећи део му-

зејских предмета. С француског
је превео Цвијићево капитално
дело „Балканско полуострво“.
Дробњаковић је писао о досеља-
вању Црногораца по Србији, о
ношњи на Космају, типовима
кућа у Југославији, воденицама
на Дрини, о саобраћају и рибо-
лову на Дрини, те о неким варо-
шицама у Србији (Крагујевац,
Љиг). Етнолошку науку је уна-
предио и својим тематским упи-
тиницима за прикупљање грађе.

Монографија „Јасеница. Ант-
ропогеографска испитивања“
представља резултате антропо-
географских испитивања обла-
сти Јасенице, која са својих  58
насеља заузима централни поло-
жај у Шумадији. Име је добила
по реци Јасеници, притоки Ве-
лике Мораве. Јасеница се дели
на Kрагујевачку и Смедеревску,
односно Горњу и Доњу, а оне се
разликују морфолошки, у типу
насеља и саставу становништва.
Објашњавајући  порекло ста-
новништва проф. Раденковић је
истакао да: „После Косовске
битке српско становништво се

почело померати на север. Пре-
тпоставља се да је Јасеница

била доста насељена у време
Деспотовине. Падом Деспото-
вине становништво Јасенице се
сели у Срем и Угарску, а неки у
Босну. Герлах, који је у XVI
веку пропутовао овим крајем,

сведочи да свуда влада пустош,
да нема ниједног села и да је

земља необрађена. Исељавање
је подстакла и велика сеоба
Срба с Косова у XVII веку.
Када су Аустријанци окупирали
Србију (1718–1739), у кра-
гујевачком и јагодинском ди-
стрикту било је свега 38
насељених и 56 пустих места. У
насељеним местима они конста-
тују свега 149 породица. Према
томе, било је свега по неколико
кућа у једном насељу. То стари-
начко становништво или је
изумрло, или се „стопило” са
каснијим досељеницима. Крајем
XVIII века, после пада Кочине
крајине, многи становници Јасе-
нице пребегли су у Аустрију. 

Прва снажна струја у досеља-
вању новог становништва у
Јасеницу пада у доба Првог
српског устанка (до 1809).
Практично до 1844., када је за-
коном регулисано питање
својине у Србији, највећи део
Шумадије је населило станов-
ништво из динарских и косов-
ских простора. У Јасеници
главну масу чине динарски до-
сељеници, више од 70 одсто.
Остали део отпада на досеље-
нике са простора Косова и Ме-
тохије, као и шопског,
вардарско-моравског и тимочко-
браничевског простора. У ди-
нарској струји најјачи њен ток је
полазио од Бијелог Поља,
Сјенице, Пештери и Бихора и
ишао преко Јавора и Кокиног
брода. Они су населили Стари
Влах и Драгачево, а затим и ви-

соке шумадијске области, па и
највећи део Јасенице. Највећи
проценат шопског (источно-
србијанског) становништва на-
селио је Велику Плану (близу
једне трећине од укупног ста-
новништва).“ 

Неки засеоци су веома уда-
љени једни од других, па је у
њима формирано више гробаља.
Основна делатност станов-
ништва у овом делу Јасенице
јесте сточарство. Дробњаковић
у Јасеници уочава следеће ти-
пове насеља: села, засеоке,
друмска насеља (као зачетке ва-
рошица) и варошице. Најшире
су заступљена села, која су
најчешће основана у крчеви-
нама, поред извора или потока.
Познато је да је Шумадија до
почетка XIX века била прекри-
вена столетним, претежно хра-
стовим шумама. Засеоке су
оснивали нови досељеници или
неке породице одвојене из кућ-
них задруга. Друмска насеља су
везана за речне долине и главне
путеве. Ту су прво подизане ка-
фане и продавнице, затим
школа, црква, општинска суд-
ница, па су нека од ових насеља
прерасла у варошице (градове),
као што су: Аранђеловац, То-
пола, Смедеревска Паланка и
Страгари. 

Што се тиче својина над зем-
љом „Према обичајном праву
захваћено и искрчено земљиште
припадало је ономе ко га је
искрчио. Укидањем спахијског
права, 1833. народ у ослобође-
ној Србији је постао господар
свега земљишта, изузев приват-
них турских имања и воденица.
Незаузето земљиште била је
заједничка својина (сеоске
шуме и утрине). Грађанским за-
коником из 1844. разграничени
су приватни поседи од сеоских
и државних. Од овог времена
престаје обичајно право слобод-
ног заузимања земљишта.“

Говорећи о  насељавању
проф.  Раденковић наводи
Дробњаковићеву  забележену
причу о  три брата  и  три
петла наводећи да су обично
из  матице  полазиле  веће
групе  сродничких породица.
Обично су на пут кретала три
брата,  свако носећи по петла.
И тамо где  би  њихов петао
запевао,  ту су се насељавали.

Јелена Боровић-Димић

Предавање о академику Боривоју Дробњаковићу у Врњачкој Бањи

ЛЕГЕНДА О ТРИ БРАТА И ТРИ ПЕТЛА

Синоћ је у галерији Култур-
ног центра Рибница одржана
промоција збирке поезије "ЛИ-
БЕРТЕ" песника Срђана Симеу-
новића Бонаћаиз Сирче. О
збирци су говорили Миша Ми-
лосављевић, уредник издавачке-
делатности КЦ Рибница, који је
и издавач издања, Драган Ву-
кићевић професор, Драган Бу-
нарџић Буковички песник, а
стихове је читала глумица
Ивона Живковић.

-Љубав је готово свеприсутни
мотив у безмало свакој песми,
љубав не као врхунско осећање
блаженства и благостања, него
као извор патње, несреће и зле
коби; љубав чији су синоними,
дилема, запитаност, губитак у
сваком случају, љубав у на-
знаци, покушају, неуспеху у сва-
ком случају, љубав у којем је он,
песник, извесно је увек губит-
ник, наводи у својој рецензији

Драган Вукићевић.
С.С. Бонаћо је рођен шестог

дана, шестог месеца, шесте го-
дине, осме деценије прошлог
века, у Краљеву. Успешно напу-
стио студије филозофије, а од
новинарства побегао на време.

У поезији нагрђи-
ван и награђиван-
наградом "Богдан
Мрвош" Књижев-
ног клуба Кра-
љ е в о ( 2 0 0 8 ) ,
првом наградом
на Књижевним
сусретима "Алек-
синац 2013“.
Затим другом на-
градом на Ан-
дерграунд Поет
Фесту (Змајево
2013), и трећом
наградом Књи-
жевног клуба
"Велимир Рајић"
(2013). Објавио је

збирку поезије "Окрњени креде-
нац" у едицији "Пегаз" Књи-
жевне омладине Србије (2011).
Као живи и ништа не ради у
Сирчи.

М.М. Кешо

Промоција збирке песама „Либерте“ Срђана Симеуновића Бонаћа

ЉУБАВ КАО 
СВЕПРИСУТНИ МОТИВ

• У оквиру програма „Велики српски научници“ предавање о Боривоју Дробњаковићу (Замак културе у Врњачкој
Бањи) одржао је Љубинко Раденковић, један од наших највећих етнолога и најуваженијих митолога. Раденковић
је професор на последипломским студијама на Филолошком факултету у Београду и стручни сарадник Балкано-
лошког института САНУ

Бонаћо - Од новинарства побегао на време

БОРИВОЈЕ ДРОБЊАКОВИЋ, ЕТНОЛОГ
Рођен је у Крагујевцу 1890, где је

завршио основну школу и гимна-
зију, а у Београду Филозофски фа-
култет (1913). Као војник, заједно
са српском војском, прешао је у Ал-
банију. Одатле је послат у Фран-
цуску, где је био наставник српских
школа (1915-1918). Био је гимна-
зијски професор; директор Етно-
графског музеја у Београду,
1927-1959; професор универзитета:
Филозофски факлултет, Београд
(музеологија, етнологија народа
Југославије). Био је члан Српске
академије наука од 1955. и дирек-
тор Етнографског института САНУ.
Уређивао је више стручних и на-
учних публикација. Добитник је више високих прознања, као и Ор-
дена Св.Саве. Умро је у Београду, 1961.
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Одељење за ванредне ситуације Краљево

На ужој територији нашег града
није било већих шумских пожара,
па је утисак да су грађани ипак оз-
биљно схватили упозорење Оде-
љења за ванредне ситуације града
Краљева да посебно у летњем пе-
риоду не пале ватру на отвореном
простору, јер је то углавном узрок
великих пожара. 

- Имали смо доста појава по-
жара, али на срећу нашом брзом
интервенцијом, ми смо те пожаре
у старту локализовали, тако да
нисмо дозволили да дође до вели-
ких шумских пожара.  У августу
се у реону Студенице у месту Зи-
мовник према Боровцима ипак
десио велики шумски пожар који
је направио огромну материјалну
штету на парцелама. И ми смо
имали велике трошкове, као ватро-
гасци, док смо радили на гашењу,
истиче Радоица Кочовић, начел-
ник Одељења за ванредне ситуа-
ције града Краљева.

Гашење једног од највећих по-
жара у Србији од 2012. године
који је прошлог месеца захватио
100 хектара борове шуме у студе-
ничком крају трајало је три дана,
а на локализацији ватрене стихије

било је ангажовано 60 ватрога-
саца. Ветар и неприступачан терен
задавали су главобоље како ватро-
гасцима спасиоцима, тако и меш-
танима, јер оног тренутка када је
избио пожар било је готово немо-
гуће предвидети на коју ће се
страну ватра ширити. 

- Након тога смо у реону Рашке
имали такође један велики пожар
у Брвеници. Више од 40 ватрога-
саца је било на тој локацији и два

дана смо гасили тај пожар. Дошли
су да нам помогну ватрогасци са
Копаоника, из Бруса, Крагујевца,
Новог Пазара и Рашке. Успели смо
да локализујемо и угасимо и тај
пожар. Међутим и тамо је изго-
рело близу 100 хектара борове
шуме. Велика материјална штета
са огромним трошковима које смо
имали на гашењу тог пожара,
објашњава Кочовић.

Узроци пожара и овога пута су

људска немарност и непажња. 
- У првом пожару код Студенице

власница куће је палила сасушени
коров, а дувао је јак ветар. Пожар
је почео да се шири и док смо ми
стигли на интервенцију  пожар се
већ проширио, а терен је био не-
приступачан и било је врло тешко
угасити га. Морамо се придржа-
вати закона. Постало је готово не-
писано правило да ти несавесни
или неуки грађани, када метеоро-
лози најаве кишу, пале коров, а
обично пред кишу почне да дува
јак ветар и онда се направи ката-
строфа какву смо имали овога
пута, објашњава Кочовић.        

Он је апеловао на грађане да у
овом периоду посебно поведу
рачуна када су у питању елек-
трични уређаји, грејалице, али и
пуњачи за мобилни телефон. Под-
сетићемо да је пуњач био узрок
пожара у стамбеном објекту у Гла-
вашевој улици када је за кратко
време изгорео цео стан.

- Обично када су стамбене једи-
нице у питању, узрок пожара је
или неко грејно тело, грејалица
или шпорет. Пошто ускоро почиње
зимска сезона, ја молим грађане

да строго воде рачуна око укључи-
вања тих апарата. Видите да и пу-
њачи могу да изазову пожар и да
униште стан. Имали смо тај пожар
у Главашевој, један стан је горео,
а доњи стан је претрпео штете од
продора воде док смо гасили
пожар. Оба стана претпела су ве-
лику материјалну штету. Имали
смо још неколико пожара у стано-
вима, а један од узрока који је
уочен приликом анализе тих по-
жара су и спратне табле и елек-
тричне инсталације у свим тим
објектима, каже Кочовић.

Шумски пожари годишње на-
носе непроцењиве штете шумском
фонду Републике Србије. Узрок
избијања пожара је према стати-
стичким показатељима у више од
95 одсто случајева људски фактор. 

Из Одељења за ванредне ситуа-
ције подсетили су и да је Закон о
пожарима ригорозан и да су самим
тим повећане новчане казне за
прекршаје када је несавесно па-
љење , односно изазивање пожара
у питању. Током ове године под-
нето је више од 30 прекршајних и
кривичних пријава. 

С. Ћировић

ДВА ШУМСКА ПОЖАРА НАНЕЛА ОГРОМНУ ШТЕТУ

Свечаном седницом Доб-
ровољног  ватрогасног
друштва  Краљево и  руковод-
ства  Ватрогасног  савеза
Србије ,  свечаним дефилеом
улицама града  и  полагањем
венаца  на  зграду старог  Ват -
рогасног  дома,  краљевачко
Добровољно ватрогасно
друштво обележило је  свој
дан  -  27 .  септембар,  када  се
обележава  и  Дан ватрогасаца
Србије.  

У име града  Краљева
венац су  положили градона-
челник Томислав Илић и пред-
седник Скупштине Сретен
Јовановић.  

Овај  дан  обележава  се  у
знак  сећања на  храбре  ватро-
гасце  и  ватрогасне  музичаре
који су у ешалону 27.  септем-
бра 1941.  године уз  звуке мар-
шева  и  корачница,  поред
немачких бункера  и  стража,
преко Ибра  отишли на  пла-

нину Гоч и  придружили се
партизанском одреду „Јово
Курсула“.  

Д р а г а н  Ј а ј и ћ ,  п р е д с е д -
н и к а  В а т р о г а с н о г  с а в е з а
В о ј в о д и н е  и  ч л а н а  И О  В а т -
р о г а с н о г  с а в е з а  С р б и ј е ,  н а -

гл а с и о  ј е  д а  о н и  ко ј и  с у
о т и ш л и  н а  с л о б о д н у  т е р и -
т о р и ј у,  н а  Го ч ,  д а  с е  б о р е ,
п р е д с т а в љ а ј у  у з о р  с в и м
в а т р о г а с ц и м а  ко ј и  н е г у ј у
т р а д и ц и ј у  и  о б е л е ж а в а ј у
о в а ј  п ат р и о т с к и  д ат у м .    

ОБЕЛЕЖЕН ДАН ВАТРОГАСАЦА                                                             

РАТНИ ПОДВИГ ПРЕДСТАВЉА
УЗОР СВИМ ВАТРОГАСЦИМА

У заједничкој акцији при-
падника Министарства унут-
рашњих послова  Краљева и
Чачка пресечен је још један
ланац растурања опојне дроге.
Полиција је на државном путу
у Богутовцу, приликом конт-
роле аутобуса, косовско - мит-
ровачких регистарских ознака
који је саобраћао на релацији Ко-
совска Митровица - Београд, у
торби коју је носио са собом пут-
ник Н.Г. пронашла пакет облеп-
љен селотејп траком у коме се

налазила биљна  материја, бруто
масе 1.019,65 грама, за коју се
сумња да је опојна дрога мари-
хуана.  

По налогу вишег јавног ту-
жиоца ухапсили су и задржали
до 48 сати Н.Г. (1983) из Кра-
љева, због основа сумње да је
извршио кривично дело не-
овлашћена производња и став-
љање у промет опојних дрога.

Осумњичени ће, у законском
року, бити приведен вишем јав-
ном тужиоцу у Краљеву.

ЗАПЛЕЊЕНО КИЛОГРАМ
МАРИХУАНЕ

Дрога

У Студеници палила сасушен коров, а дувао је јак ветар...

• Када су стамбене јединице у питању, узрок пожара је неко грејно тело, грејалица или шпорет. Пошто ускоро по-
чиње зимска сезона, ја молим грађане да строго воде рачуна око укључивања тих апарата, истиче Радоица Кочовић,
начелник Одељења за ванредне ситуације града Краљева

По традицији - свечани дефиле улицама града
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Изложба у галерији Народног музеја
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У галерији Народног музеја
у Краљеву отворена је изложба
„Српски средњовековни новац“,
чији је аутор кустос археолог
Слађана Спасић са сарадницима
Сузаном Новчић, Олегом Рома-
новим и Срђаном Вуловићем.
Осим оригиналних средњове-
ковних новчића, фотографија и
докумената, изложене су и ко-
пије фресака српских владара
који су ковали новац. 

- Ради се о кованом новцу
краља Милана, цара Душана,
цара Уроша и других српских
владара. До већег дела мате-
ријала дошло се археолошким
ископавањима на локалитетима
у околини манастира Жича и ма-
настира стара и нова Павлица.
Такође, један део је из наше ну-
мизматичке збирке настале
одмах по оснивању музеја у
Краљеву 1950. Године, каже
Слађана Спасић, ауторка из-
ложбе.

Јачањем српске средњове-

коене државе и развојем при-
вреде показала се потреба за ко-
вањем новца. Постепено су
отварани рудници сребра на те-
риторији српске државе:
Брсково, Сребреница, Рудник,
Ново Брдо, Плана, Трепча, Ру-

дишта и други. У оквиру руд-
ника радиле су ковнице новца
које су поседовале мајсторе ко-
ваче и мајсторе резаче калупа
новца. Српски средњовековни
новац је кован углавном од
сребра и основни номинал био
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СРПСКИ СРЕДЊОВЕКОВНИ НОВАЦ 

Изложени оригинални средњевековни новчићи

ПОВОДОМ КРАЉЕВДАНА, А УЗ БЛАГОСЛОВ ЕПИСКОПА ЖИЧКОГ ЈУСТИНА

Поводом Краљевдана наши сугра-
ђани су у уторак присуствовали исто-
ријском тренутку када су мошти  првог
српског краља Стефана Првовенчаног,
који је умро као монах Симон, први пут
након 100 година привремено измеш-
тене из манастира Студеница у мана-
стир Жичу. Стефан Првовенчани је био
ктитор и задужбинар манастира Жича у
којој је и постао први крунисани краљ.
Мошти су дочекали епископ жички
Јустин, свештеници Жичке епархије и
представници Града Краљева. 

У манастиру Жича у среду је одр-
жана литургија, после које су мошти
Стефана Првовенчаног пренете у град-
ску цркву "Света Тројица" где ће бити
изложене до суботе 3. октобра, а затим
уз свечану литију пренете у Храм Све-
тог Саве у коме ће се налазити до 7. ок-
тобра.

Свештеник Радоје Сандо објаснио је
колико су пута мошти премештане и
зашто су Краљевчани ових дана благо-
словом обасјани.

-Мошти Светога Симона, након ње-
говог упокојења, неколико пута су  пре-
мештане и тако су пратиле и делиле
судбину народа српскога кроз све не-
даће које су га у историји пратиле. По
неким информацијама, дознало се да су

мошти премештане чак 15 пута из мана-
стира Сопоћани у Црну реку итд. Преко
Солуна, заједно са ослободиоцима,
враћене су у манастир Студеницу где и
данас почивају и никада више нису на-
пуштале овај манастир. Зато сматрам да
смо ми срећни и благословом обасјани
јер смо у прилици да видимо измештене
мошти светога Симона на светим ме-

стима у граду Краљеву, рекао је свеште-
ник Радоје Сандо.

У храму Светог Саве мошти ће
остати до 7.октобра, када ће се обеле-
жити празник преподобнога, светом Ар-
хијерејском литургијом. На тај начин ће
се достојанствено прославити празник
нашег града Краљева, празник свих нас.

Т

Мошти Стефана Првовенчаног прво пренете у манастир Жичу

МОШТИ СТЕФАНА ПРВОВЕНЧАНОГ
ПРЕНЕТЕ У КРАЉЕВО 
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    учествовали на такмичењима у Лесковцу и Прокупљу

    

• Ради се о кованом новцу краља Милана, цара Душана, цара Уроша и других српских владара. До већег дела мате-
ријала дошло се археолошким ископавањима на локалитетима у околини манастира Жича и манастира стара и нова
Павлица, каже Слађана Спасић, аутор изложбе

2.  -  11.октобра
Обележавање Дечје  не-
деље
„Сви смо једна породица“
Организатори –  Народна
библиотека „Стефан Прво-
венчани“ ,  Црвени крст
Краљево,  Краљевачко
друштво учитеља

Уторак,  6 .октобар
10 часова 
Народни музеј  Краљево
Састанак  Регионалне  под-
ружнице архивистичког
друштва Србије
Организатор –  Историјски
архив Краљево
18 часова
Галерија  Удружења ликов-
них уметника Краљево
Отварање изложбе са  Ли-
ковне колоније „Студеница 2015“
Организатор –  Туристичка  организа-
ција  Краљево
19 часова
Народна библиотека „Стефан Првовен-
чани“
Краљевданска беседа
„Жича као крунидбено место“ 

Беседи др Драгомир Ацовић          

Среда,  7 .октобар
10 часова
Општа болница „Студеница“
Пуштање у рад магнетне резонанце
(донација  Миломира Главчића ,  почас-
ног грађанина града Краљева)
10 часова
Народна библиотека „Стефан Првовен-
чани“
Квиз „Моје Краљево“
Учествују ученици краљевачких основ-
них школа
11 часова

Краљевачко позориште
Свечана  седница Скупштине Града
Краљева

7.  –  17.октобар
Хпл Краљевачког позоришта
Изложба слика  и  цртежа краљевачких
студената
Факултета  ликовних уметно сти у  Бео-
граду

Четвртак,  8 .октобар
18 часова
Народна библиотека „Стефан Првовен-
чани“
Промоција  пе сничке  збирке  „Визан-
тијски вишебој“
краљевачког  пе сника Александра Ма-

рића

20 часова
Краљевачко позориште
Премијера представе „Професионалац“
По тексту  академика  Душана Коваче-
вића,  у  режији Миломира Недељковића
Играју –  Миле Недељковић,  Зоран Це-
ровина,  Горица Динуловић,  Биљана Ко-
стантиновић,  Боба Стојимировић

Субота,  10.октобар
12 часова
Краљевачко позориште
Представа за  децу „Ружно паче“
По тексту  Дејана  Алексића ,  у  режији
Александре Ковачевић

ПОВОДОМ ОБЕЛЕЖАВАЊА ДАНА
ГРАДА КРАЉЕВА МОШТИ 

ПРЕПОДОБНОГ СИМОНА МОНАХА,
СВЕТОГ СТЕФАНА ПРВОВЕНЧАНОГ,

БОРАВЕ У НАШЕМ ГРАДУ
Субота,  3 .октобар
17 часова
Свечана литија улицама града Краљева
са моштима преподобног Симона Мо-

наха
(маршрута – Црква Свете Тројице,  Ом-
ладинска улица,  Трг српских ратника –
молебан,  
Улица Милоша Великог,  зграда  „Ле с-
нине“ ,  улица  Војводе  Путника ,  Храм
Светог Саве)

Среда,  7 .октобар
8 часова
Храм Светог Саве
Света Архијерејска литургија
15 часова
Повратак  моштију  преподобног  Си-
мона Монаха
(  у  манастир Студеницу из Храма Све-
тог Саве)

Програм обележавања Краљевдана

ИЗЛОЖБЕ, БЕСЕДА, МАГНЕТНА,
СВЕЧАНА СЕДНИЦА
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ВАЖНИ БРОЈЕВИ ТЕЛЕФОНА

МУП 192
Ватрогасци 193
Хитна помоћ 194
Телефонске сметње 19771
Телеграми и међ. разговори 1961
Информације 11811
Служба буђења 19811
Војна хитна помоћ 1976
СОС телефон 355 607
АМС 1987
ПУКраљево                        364 000
Саобраћајна полиција 364 014
Општина Краљево 306 000
Правна помоћ 306 048
Железничка станица 313 555
Аутобуска станица 313 444
Електродистрибуција - диспечер   322 892
Водовод - диспечер 307 100
Топлана - диспечер 314 888
Чистоћа - диспечер 362 202
Болница 301 988
Дом здравља „Рибницa“ 372 070
Дом здравља „Женева“ 323 797
Дечја поликлиника 301 729
Музеј 315 350
Народна библиотека 321 377
Краљевачко позориште 311 322
Туристичка организација Краљева 316 000
Биоскоп „Кварт“ 311 571
Црвени крст  316 650
Ветеринарска станица 324 295

   
    

  
    

   
   

   
  

   
    

   
    
     

   
    

    
   

  
     

    
      

  
    

   
   

  

    
     
   

    
  
  

    

    иру руд-
н    е новца
к    торе ко-
в     калупа
н   вековни
н    ном од
с    нал био

је динар. Бакарни новац кован је
само у приморским градовима:
Котор, Улцињ, Бар, Скадар, Дри-
васт и Свач, у којима се поред
сопственог новца, ковао и новац
српских владара. Такође од
сребра коване су и неопходне
мање новчане јединице, полуди-
нари и оболи, али њихов број је
много мањи. Ови номинали ко-
вани су у рударским центрима и
градовима: Рудник, Рудишта,
Смедерево и Ново Брдо.

Први српски новац ковао је
краљ Стефан Радослав по угледу
на византијски новац. Касније,
отварањем рудника сребра у
Брскову и обновом производње
стекли су се услови и за обнову
ковања српског средњовековног
новца. Српски новац ковали су
следећи краљеви: Стефан Урош
I, Стефан Драгутин, Стефан
Урош II Милутин, Стефан Вла-
дислав II, Стефан Урош III Де-
чански, Стефан Душан,
Вукашин као и цареви Душан и

Урош, деспоти Стефан Лазаре-
вић, Ђурађ Бранковић и други,
све до пада државе и губитка са-
мосталности 1459. године.

Ковнице новца уступане су
предузетницима у закуп. За-
купци су били дужни да воде
прописану монетарну политику
водећи рачуна о финоћи и те-
жини емисија, али неки од њих
се нису тога придржавали. Ради
контроле ковања емисије новца
биле су обележаване сиглама у
виду знакова и слова. Сигле су
представљале ознаку одговор-
них лица у ковници или одре-
ђену ковницу. У почетку, сигле
су у облику крстића, тачака,
кружића, цветова, а касније су у
облику слова (једно слово или
два слова). Самим тим настају
комбинације слово и представа
или комбинација знака и слова.
Касније се уводе представе у
виду птица, биљака, звезда и
других симбола као сигле на
новцу.

 ЕКОВНИ НОВАЦ 
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  граду Краљеву, рекао је свеште-
н  оје Сандо.

У храму Светог Саве мошти ће
о  о 7.октобра, када ће се обеле-
ж  азник преподобнога, светом Ар-
х ком литургијом. На тај начин ће
с  јанствено прославити празник
н  ада Краљева, празник свих нас.

Т.А.

    ете у манастир Жичу

М   НЧАНОГ
П   ВО 

Чланови Карате клуба Реикон  ос-
војили су осам медаља на турниру
који је под називом  „Унсу куп 2015“
одржан у Лесковцу. У конкуренцији
више од 230 такмичара из 25 клубова
златне медаље освојили су Трифун
Јаковљевић (2007) у катама, Стра-
хиња Божовић (2003) у катама и ђиу
ипон кумитеу и Мина Вранић (2002)
у катама. Сребрне медаље припале су
Валентини Ђорђевић (2004) у катама

и ђиу ипон кумитеу и Невени Новако-
вић (2002) у катама, док је бронзану
медаљу освојила  Габријела Вулић
(2005) у катама.

Такмичари Карате клуба Реикон ос-
војили су и три медаље на  Међуна-
родном турниру „Топлица опен 2015“
у Прокупљу. У конкуренцији више од
300 такмичара из 30 клубова  сребрну
медаљу освојила је Јована Тодоровић

(2002), док су  бронзане медаље ос-
војили Миљан Мишић (2005) и Да-
нило Бурсаћ (2005).

Наредног викенда КК Реикон так-
мичиће се у Алексинцу у првом колу
Карате лиге Србије 2015!   

Под слоганом „Браним себе не на-
падам тебе“ Карате клуб Реикон од
среде 2. септембра 2015. године упи-
сује нове чланове у карате вртић Ко-
либри за децу узраста од 3 до 6

година, понедељком и петком од 19 до
20 часова. По одлуци Управног од-
бора карате вртић биће бесплатан за
сву децу града Краљева горе наведе-
ног узраста ! Ново!!! Карате за тате и
маме - у карате вртићу Колибри и по-
четничкој групи са својом децом могу
вежбати и њихови родитељи. Клуб
уписује нове чланове и у почетничку
групу узраста од 7-107 година, поне-

дељком, средом и петком од 19 до 20
часова. Тренинзи се одржавају у спе-
цијализованој сали за карате у улици
Цара Лазара 62 у Т.Ц преко пута ме-

дицине рада. Упис и  први ме сец
тренирања у почетничкој  групи су
бе сплатни!  Такође  сви они који
желе  могу  се  укључити у  рад
треће  и  четврте  групе  понедељ-
ком,  средом и  петком и  то  жути,
оранж и црвени појасеви од 20 до
21 сат  и  зелени,  плави,  браон и
љубчасти од 20 до 21:30 часова.  У
карате  секцији  ОШ „Милунка
Савић“  у  Стублу одржавају  се
уторком и  четвртком од  19  до  20
часова!  Све  Информације  на
тел.061/617-05-57

Тренинге  воде  проф.  Зоран
Јаковљевић црни појас  5 .дан,
бивши репрезентативац Србије  и
Црне Горе  и  Међународни карате

судија Б категорије и Дејан Ракић,
црни појас  1 .дан,  национални ка-
рате судија и студент факултета за
спорт и физичко васпитање.

Ново!  Карате клуб Реикон у ок-
виру свог годишњег програма рада
отворио је  две  нове  секције  на
приградским локацијама -  у  ОШ
„Драган Ђоковић Учо“ у  Мило-
ча јима у  терминима подељком и
четвртком од  11:45  до  12:45  и  у
Основној  школи  у  Цветкама у
терминима средом и петком од 12
до 13 часова.  Добро дошли !

Чланови КК Реикон  учествовали на такмичењима у Лесковцу и Прокупљу

ЗЛАТО МИНИ, ТРИФУНУ И СТРАХИЊИ

           Уроша и других српских владара. До већег дела мате-
р        у околини манастира Жича и манастира стара и нова
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Директор фондације “Под-
ржи живот” Радоица Рстић,
заједно са градоначелником
Краљева Томиславом Или-
ћем, посетили су шестого-
дишњег Филипа Тошића из
Грдице који болује од цереб-
ралне паралазе и коме је ова
фондација обезбедила новац
потребан за операцију.

- Када смо у фондацији
видели захтев и податак да
породица већ три године чека
на операцију, одмах смо реа-
говали, заказали седницу
Управног одбора и у веома
кратком року  прикупили по-
требан новац. С обзиром на
чињеницу да ће операцију
извести доктор из Русије,
који ће доћи на клинику Ме-
дикус у Ћуприју, тражили су
чак и авансну уплату. Ми смо
већ уплатили авансно износ и
према изјави људи са кли-
нике, као и Филипових роди-
теља, операција је заказана и
биће реализована почетком
децембра, рекао је Радоица
Рстић, директор фондације
“Подржи живот”

Иако је операција која би
поправила квалитет Филипо-
вог живота била препоручена

још пре три године, роди-
тељи нису били у могућноси
да тада финансирају опера-
цију.

-Ја бих да се захвалим гра-
доначелнику Краљева и фон-
дацији “Подржи живот” што
су помогли Филипу да се
оперише. Та операција је за-
казана. Пуно им хвала и у
Филипово и у име његове по-
родице, рекао је отац Златко
Тошић.

У име породице Тошић
градоначелник Краљева То-
мислав Илић обратио се овој
хуманитарној организацији,
након чега су они покренули
акцију и у врло кратком року
прикупили 336 000 динара,
колико је потребно за опера-
цију шестогодишњег Фи-
липа. Фондација “Подржи
живот”основана је пре го-
дину дана са циљем прику-
пљања помоћи за тешко
оболелу децу у Србији. Један
од оснивача је и глумац Сер-
геј Трифуновић. За годину
дана, колико постоје, прику-
пили су више од  65 милиона
динара хуманитарне помоци
и тиме омогућили да 33 де-
тета оде на лечење.

Помоћ шестогодишњем Филипу Тошићу

ОБЕЗБЕЂЕН НОВАЦ
ЗА ОПЕРАЦИЈУ
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Војислав – 
Лола Игњатовић

1937 – 2015.
Сахрана је обављена у уторак, 

29. септембра на Старом гробљу у Краљеву.

Увек ћемо се сећати његове топлине, духа и истрајности.

Супруга Стојанка, кћерке Јасна и Маја са породицама

Дана 27.09.2015. год. после дуге болести преминуо
је наш вољени супруг, отац и деда

Увек у мислима и молитвеном сећању са Тобом.

Твоји најмилији:
супруга Мирослава, синови Предраг и Драгослав

и синовица Смиљка са породицама

С љубављу и тугом чувамо сећања.

Твоја деца са породицама

Дана 29.09.2015. год. навршило се 15 година
од смрти наше драге мајке

Станке 
Вучинић

2000 – 2015.

др Михаило 
Поповић

хирург
30.09. 2000 – 30.09. 2015.

Душку – Дулу
Миленковићу

Дана 2.10.2015. год. у 14 часова на Новом гробљу у Краљеву дајемо четрдесетодневни помен нашем драгом

Ништа није као пре, време пролази, а бол и туга вечно остају.
Остаћеш заувек у нашим срцима и мислима.

Велики људи се памте, а ти си био посебан.

Отац Живорад, мајка Добрила, супруга Анђелка, синови Милош и Данило, кћерка Марија, брат Мирослав, снаха Наташа, синовице Мина и Василиса
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• Продајем гарсоњеру 23 м2, центар, ул.Ми-
лоша Великог 25/2, Краљево, високо при-
земље,комплетно реновирана, ЦГ, укњижена.
Цена: 21.850 €
063/ 859 12 33

• Продајем двособан стан 36м2,ул.Др.Дра-
гише Мишовића 2/А, Врњачка Бања.

Високо приземље,новоградња,укњижен.
Цена : 37.800 €
063/ 859 12 33

• Продајем кућу 120 м2 са пет ари плаца и 30
ари малињака. Село Дљин – Лучани. 
Цена по договору.
064/ 39 48 611

• Продајем недовршену спратну кућу 180м2,
на плацу од 15,5 ари у Конареву (градска вода,
струја, телефон, асфалт).
036/ 334 218; 063/ 83 87 639

• Купујем парцелу или домаћинство у око-
лини Краљева.
069/ 661 538

• Продајем двоје дечијих колица, може за бли-
занце „Jungle“ и два дечија кревеца са душе-
цима. у добром стању.
069/ 72 44 20

• Продајем дечије ауто седиште, кишобран ко-
лица „Бертони“, креветац са душеком, дечији
бицикл и трпезаријски сто.
036/ 374 908; 062/ 821 32 04

• Издајем гарсоњеру 30м2, Београд, Баново
Брдо, центар, први спрат, комплетно опрем-
љена, ЦГ, клима.
063/ 647 642

• Издајем намештену кућу 70м2 са сопстве-
ним централним грејањем у Борачком насељу.
Погодно и за ученике.
063/ 608 925

• Издајем намештен једнособан стан у Кра-
гујевцу на Бубњу, за студенте или породицу.
064/ 385 78 62; 064/ 361 79 32

• Издајем око 3 хектара обрадиве земље са
двориштем и комфорном кућом, поред ас-
фалтног пута, 10км од Краљева према Чачку.
062/ 19 60 553 звати око 18 часова.

• ДОО „Вирџија“ прима у радни однос:
-четворицу магацинских радника
-двојицу возача (Ц И Е категорија)
CV доставити лично у пословне просторије у
насељу Адрани. Конкурс се завршава
30.9.2015.

• Потребан возач Е категорије. За све инфор-
мације доћи лично у Ацико комерц доо на Бе-
равцу, ради даним даном у периоду од 14 – 15
часова.

• Потребни оператери за рад у контакт центру
на долазним и одлазним позивима. 
Услови: ССС, комуникативност, рад на рачу-
нару. Само озбиљни кандидати.
Биографију са сликом (CV) послати на mail:
itcsrbija@gmail.com

• Котленик промету потребни радници за рад
у малопродаји.
Понуде послати на mail: office@kotlenik –
promet.com
064/ 85 46 410

• Откупљујем воће. Плаћање на ваги и то:
-јабука 0,5 рсд по проценту шећера;

-крушка 0,8 рсд по преоценту шећера;
-грожђе 0,8 рсд по проценту шећера;
-065/ 33 11 210

• Oткупљујем неисправну  белу  технику веш
машине,  фрижидере,  замрзиваче,  шпорете,
расхладне  витрине, електронски  отпад,
лим,гвожђе,  аутомобиле . Долазак  на  позив,
исплата  одмах.
-064 9 000 663

• Стоматолози нуди вам се посао у строгом
центру Београда, зубна ординација прим др
Мома Божовића, Призренска 9, 50 м од хотела
„Москва“, може запослити још три лекара
стоматолога.
063/ 633 822

• Кардиолошка ординација „Свети Јован“ 
Акција од 50 – 80% у септембру и октобру

-ултразвук појединачно једне области – 1500
динара;
-ултразвук срца, каротида, штитасте жлезде и
абдомена – укупно 2 000 динара;
-кардиолошки преглед и ултразвук срца – 3
000 динара;
-холтер ЕКГ и холтер притиска 
036/ 324 855

• ПВЦ И АЛУ столарија
- једнокрилни прозори већ од 49 еура, двок-
рилни прозори већ од 104 еура, једнокрилни
балконски већ од 101 еура, двокрилни балкон-
ски већ 158 еура, ролетне, комарници, роло га-
ражна врата, хармоника врата, венецијанери,
тракасте завесе.

• Ватромет! Сва ваша славља украсићемо
најлепшим и незаборавним ватрометом.
034/ 30 10 90; 063/ 615 623

МАЛИ ОГЛАСИ

Јавно предузеће „Општинска стамбена агенција“ Краљево  објављује 

О Г Л А С
о давању у закуп следећих непокретности и то:

-Локал Л-4 у Ул. 27. марта бр. 26B, површине 71,73м2, по почетној цени од 139,41 дин/м2 без пореза
на додату вредност, односно по укупној почетној цени од 10.000,00 динара без пореза на додату вред-
ност.
-Локал у Ул. Цара Лазара 74/8, површине 21,75м2, по почетној цени од 584,46дин/м2 без пореза на до-
дату вредност, односно по окупној почетној цени од 12.712,00 динара без пореза на додату вредност.

Услови огласа:
-Понуде са достављају у писаној форми у затвореној коверти,  са назнаком „понуда за закуп“ и то
личном доставом Комисији за закуп непокретности Предузећа  или поштом на адресу: Јавно пред-
узеће „Општинска стамбена агенција“  Краљево, Ул. Цара Лазара 84/а, Краљево, са назнаком: „За
комисију за закуп непокретности“.

- Рок за достављање  понуда је 8  (осам) дана од дана објављивања огласа у штампаном издању не-
дељника „Ибарске новости“.
- За све остале информације можете  да се обратите на следећи број телефона:  036/332-200 и 036/332-
833

''ЕЛЕКТРОМОНТАЖА'' д.о.о. Краљево

Објављује
О Г Л А С

За продају расходованих основних средстава - возила
На основу одлуке директора број 11260 од 30.09.2015. године, врши се продаја расходованих основних

средстава – возила.
Предмет продаје су:
1.Путничко возило, марке југо 55, година производње 1997, неисправно. Почетна цена: 8.000,00  динара

са ПДВ-ом.
2.Теренско возило, марке ТАМ 110 са хијабом, година производње 1979., неисправно. Почетна цена:

120.000,00 динара са ПДВ-ом.
3.Теренско возило, марке ТАМ 150, неисправно, хаварисано.
Почетна цена:15.000,00  динара са ПДВ-ом.
4.Виљушкар ''Литострој'' 8 т,  година производње 1979.
Почетна цена: 350.000,00  динара са ПДВ-ом.
5.Путничко возило,марке Југо Ин, година производње 2006. Неисправно. 
Почетна цена: 15.000,00 динара са ПДВ-ом.
6.Теретно возило марке Југо Корал, година производње 2006. Неисправно. Почетна цена: 25.000,00 динара

са ПДВ-ом.
7.Теретно возило марке Ивеко  Ривал,  година производње је 2001. Возило је у возном стању. 
Почетна цена возила је 120.000,00 динара са ПДВ-ом.
8.Путничко возило марке Застава Југо 55, година производње је 2004. Возило је у возном стању. 
Почетна цена возила је 18.000,00 динара са ПДВ-ом.
Право учешћа имају сва правна и физичка лица која пре почетка надметања уплате депозит у износу од

20 % почетне цене возила за које достављају понуду, а најкасније до 14,00 часова 08.10.2015. године.
Рок за достављање понуда је 09.10.2015. године, најкасније до 9 часова и 40 минута.
Заинтересовани учесници потребно је да понуду за возило и доказ о уплати доставе у затвореној коверти

са назнаком на коверти ''понуда за возило под редним бројем''.
Возила се могу разгледати сваког радног дана у периоду од 10,00 – 12,00 часова, на плацу ''Електромон-

таже'' д.о.о. Краљево, најкасније до 08.10.2015. године.
Јавно отварање понуда ће се одржати дана 09.10.2015. године у просторијама ''Електромонтаже'' д.о.о.

Краљево у улици Аеродромска број 7, са почетком у 10 часова и 30 минута.
Понуђач који је понудио највиши износ за возило дужан је да уплати купопродајну цену и преузме возило

у року од седам дана од дана јавног отварања понуде јер у супротном губи право на повраћај уплаћеног из-
носа почетне цене.

Возила се продају по принципу ''виђено-купљено'' и неће се примати никакве рекламације које се односе
на исправност, комплетност и техничке карактеристике.

Остале информације се могу добити на телефон 036-382-300, локал 111 и 105.
Директор Друштва

Драшко Величковић, дипл.правник

Слободану 
Димитријевићу

Прошла је година од када ниси са нама.
Колико је тешко без тебе, знамо ми који те много волимо и

којима много недостајеш. Заувек ћеш бити у нашим срцима.

Твоји најмилији: Супруга Мица, ћерка Светлана, син Владица, 
унуци Стефан и Ђорђе, унуке Бојана
и Марија, зет Милан и снаја Мира

У суботу 10. октобра 2015. у 11.30 сати
на Новом гробљу у Краљеву даваћемо годишњи помен

нашем драгом

Драгана 
Корићанац

Дана 3.10.2015. године навршава се година дана
од када није са нама наша драга

Време пролази, али ниједан дан без сећања на тебе.
Оставила си нам много лепих успомена

да те вечно памтимо и никада не заборавимо.

Породице Корићанац и Ђоковић
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РЕПУБЛИКА СРБИЈА
ГРАД  КРАЉЕВО - ГРАДСКА УПРАВА
ОДЕЉЕЊЕ ЗА ИНСПЕКЦИЈСКЕ ПОСЛОВЕ 
ОДСЕК ЗА ЗАШТИТУ ЖИВОТНЕ СРЕДИНЕ
БРОЈ: Х 501-209/15
ДАТУМ: 29.08.2015. ГОДИНЕ
К Р А Љ Е В О   
На основу Закона о процени утицаја на животну средину, члана 10. став 1., а у вези члана 29.,
став 1. и 3. („Сл.  гласник РС“ бр.135/04 и 36/09), Одељење за инспекцијске послове – Одсек за
заштиту животне средине 

О Б А В Е Ш Т А В А
Јавност и заинтересоване органе и организације да је овом органу поднет  захтев за одлучивање о
потреби процене утицаја на животну средину, ПРОЈЕКТА – изградње објекта за клање и прераду
меса максималног капацитета 2,5т (10 свиња и 3 говеда), на к.п. број 297/7 КО Грдица, носилац
пројекта Миланко Гобељић, ул. Карађорђева бр. 178, Краљево.
Увид у податке, обавештења,  документацију и захтев носиоца пројекта, може се извршити у просто-
ријама надлежног органа - Одсека за заштиту животне средине у Краљеву, Трг Јована Сарића бр.1,
канцеларија бр.417, почев од 02.10. 2015. године у времену од 11,00  до 15,00  сати.

Молимо вас да у року од 10 дана од дана оглашавања доставите мишљење о захтеву за одлучивање о
потреби процене утицаја предметног пројекта на животну средину овом надлежном органу.

Република Србија
Министарство пољопривреде
и заштите животне средине
Број: 353-02-1649/2015-16
Датум: 16.09.2015.
Немањина 22 – 26
На основу чл. 10. став 1. и 2., а у вези са чл.29. став1. и 3. Закона о прцени утицаја на животну средину
(„Сл. гласник РС“ 135/04, 36/09) даје следеће

О Б А В Е Ш Т Е Њ Е
Обавештава  се јавност и заинтересовани органи и организације да је овај орган донео Решење којим се но-
силац пројекта „АВИ“ д.о.о. Краљево, ул. Ратинска бр. 50, ослобађа од израде  Студије о процени утицаја
на животну средину пројекта експлоатације речних наноса из приобаља реке Западне Мораве са делова ка-
тастарских парцела бр. 4238/17 КО Витановац и 2188/1 КО Врба, Град Краљево.

Увид у донетоРешење може се извршити у просторијама Министарства пољопривреде и заштите животне
средине у Београду, Омладинских бригада 1,м Нови Београд, канцеларија 428, сваког радног дана од 11-14
часова и на вебсајту: http://www.eko.minpolj.gov.rs/obavestenja/procena-uticaja-na-zivotnu-sredinu/, а у року
од 10 дана од дана објављивања овог обавештења.

Заинтересована јавност може изјавити жалбу надлежном органу против Решења о ослобађању од израде
Студије, у року од 15. дана од дана објављивања огласа.

РЕПУБЛИКА СРБИЈА
ГРАД КРАЉЕВО – ГРАДСКА  УПРАВА
Одељење за инспекцијске послове
Одсек за заштиту животне средине 
Број: X 501-99/15
Дана: 30.09.2015.године 
КРАЉЕВО
На основу Закона о процени утицаја на животну средину, члана 10. став 1. а у вези
члана 29. став 1. и 3. („Сл.гласник РС“, бр.135/04 и 36/09) Одсек за заштиту жи-
вотне средине

О Б А В Е Ш Т А В А
Јавност и заинтересоване органе и организације да је овај орган донео Решење да је
није потребна процена утицаја на животну средину Пројекта-Базна станица
„KG3042_03 KV_Kraljevo_Stanica“ на крову стамбеног објекта  у Улици Димитрија
Туцовића 8, Краљево на к.п. 130 К.О.Краљево, носиоца пројекта „VIP mobile“ д.о.о.,
Омладинских бригада 21, Београд.
Анализом захтева носиоца пројекта и података о предметној локацији, карактеристи-
кама и могућим утицајима на животну средину, утврђено је да пројекат налаза на Листи
II – Пројекти за које се може захтевати процена утицаја на животни средину Уредбе о
утврђивању Листе пројеката за које је обавезна процена утицаја и Листе пројеката за
које са може захтевати процена утицаја на животну средину („Сл. гласник РС“, бр.
114/08), али је увидом у Стручну оцену оптерећења животне средине утврђено да ре-
зултати показују  да је ниво електромагнетне емисије на местима на којима се може
наћи човек испод референтних нивоа, које прописује Правилник о границама  излагања
о нејонизујућим зрачењима („Сл. гласник РС“,  бр. 104/09).
Имајући у виду наведено, Одсек за заштиту животне средине, на основу  спроведеног
поступка и разматрања захтева носиоца пројекта  утврдио да није потребна израда сту-
дије о процени утицаја на животну средину, а Решењем наложио носиоцу пројекта
обавезну примену мера  у циљу спречавања настанка негативних ефеката у животној
средини.
Заинтересована јавност може изјавити жалбу против овог решења у року од 15 дана
од дана објављивања, Министарству пољопривреде  и заштите животне средине, преко
првостепеног органа.

РЕПУБЛИКА СРБИЈА
ГРАД  KРАЉЕВО – ГРАДСКА УПРАВА
ОДЕЉЕЊЕ ЗА ИНСПЕКЦИЈСКЕ ПОСЛОВЕ 
ОДСЕК ЗA ЗАШТИТУ ЖИВОТНЕ СРЕДИНЕ
БРОЈ: X  501-203/15
ДАТУМ: 30.09.2015.ГОДИНЕ
К Р А Љ Е В О                                        
На основу Закона о процени утицаја на животну средину, члана 10. став 1. а у вези члана
29. став 1. и 3.(“Сл. гласник РС” бр. 135/04 и 36/09) Одељење за инспекцијске послове –
Одсек за заштиту животне средине

О Б А В Е Ш Т А В А
Јавност  и  заинтересоване  органе  и  организације  да  је  овај  орган донео   Решење  да  није

потребна  процена  утицаја  на  животну  средину,
ПРОЈЕКТА – Радио - базне станице мобилне телефоније
„KG3477_01KV_Kraljevo_Krusevica“,на приватном поседу, власника Стевана Јанића, у Жичи
бр.222,на к.п. број 707 КО Крушевица, на територији града Краљева, носиоца пројекта „VIP Mo-
bile d.o.o.“ Омладинских бригада 21, 11070 Нови  Београд. 

Након разматрања поднетог захтева Одсек за Заштиту животне средине је констатовао да се
предметни пројекат налази на Листи II,под редним бројем 12-Инфраструктурни пројекти -тачка
13 - Телекомуникациони објекти мобилне телефоније (радио-базне станице), ефективне израчене
снаге више од 250 W,  Уредбе којом је утврђена  Листа пројеката  за које је обавезна процена
утицаја и Листа пројеката за које се може захтевати процена утицаја на животну средину
(“Сл.гласник РС”, бр.114/08) и увидом у Стручну оцену оптерећења животне средине утврдио
да резултати показују  да је ниво електромагнетне емисије на местима на којима се може наћи
човек испод референтних нивоа, које прописује Правилник о границама  излагања нејонизујућем
зрачењу („Сл. гласник РС“,  бр. 104/09).        

Имајући у виду наведено, Одсек за заштиту животне средине је, на основу спроведеног поступка,
разматрања захтева носиоца пројекта, утврдио да није потребна израда студије о процени утицаја
на животну средину а Решењем наложио носиоцу пројекта обавезну примену мера у циљу
спречавања настанка негативних ефеката у животној средини.

Заинтересована јавност може изјавити жалбу против овог решења у року од 15 дана од дана
оглашавања у средствима информисања, Министарству пољопривреде и заштите животне сре-
дине, преко првостепеног органа.
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Завршна трка шампионата
Србије у мотоциклизму, која се бодо-
вала и за источноевропски шампио-
нат, одржана је претходног викенда
на стази „Берановац“ код Краљева.
Упркос лошем времену, киши која је
све време падала, трке су протекле

без већих проблема и што је посебно
похваљерно од свих учесника, сат-
ница је поштована „у минут“. 

У класи 125 СП најбржи је био
Никола Гајић, који је овом победом
потврдио шампионску титулу за
2015. годину. Друга позиција при-
пала је Николи Кишпрдилову, возачу
из Зрењанина коме је ово најбољи
пласман у каријери. Урош Живковић
поновио је успех са трке на „Поник-
вама“ и на Берановцу је завршио на
трећој позицији. Претедент на ти-
тулу, Ђорђе Ракић, имао је проблема
са магљењем визира услед кишне
трке и такмичење је завршио на чет-
вртом месту. Александар Воштинић

завршио је трку на петом месту.
Предраг Исидоровић, победом у

Краљеву, само је потврдио шампион-
ску титулу у класи 600 Формула коју
је освојио још на претходној трци.
Пеђа је у трци надмашио Бојана Ни-
колића са шест секунди предности.
За треће место водила се борба из-
међу Немање Пауновића и Милана
Ловрића, а као победник из овог
дуела изашао је Пауновић. Дарко
Прокин завршио је на петом месту, а
Ђорђе Митић на позицији шест.

Највећи број такмичара био је
присутан у класи Формула 1000. Ми-
рослав Мика Станојевић забележио
је прву победу у овој класи, надма-
шивши Бранислава Јовановића коме

је и друга позација била довољна да
освоји шампионску титулу. Брани-
слав Поповић поновио је успех из
Вршца са почетка сезоне и попео се
на најнижи степеник победничког
постоља. Александар Симиџић за-
вршио је трку на четвртом месту, ис-
пред Драженка Тинтора и Саше
Богдановића. Владимир Прибић за-
вршио је трку на седмом, а Бојан Ни-
колић на осмом месту.

Трку на Берановцу обележио је
мали број такмичара у Шток кла-
сама. У класи 1000 ССТ победио је
Горан Стојановић који је овим
тријумом освојио другу шампионску
титулу и на корак је од „Златне ка-
циге“. Милош Мијаиловић завршио

је трку на другом месту. Владимир
Поповић успео је да стигне до треће
позиције и кући понесе пехар. 

Ненад Стојановић Цврле побе-
дом је потврдио титулу у класи 600
ССП. Он је трку завршио испред од-
личног Далибора Милетића и деби-

танта Бате Поповића који је био
трећепласиран.

У класи МК125 поредак на Бера-
новцу је, први Слободан Васиљевић,
друго место Борко Вранић, док је
трећи био Златко Костадиновић. 

Карољ Кењереш и Милош Пет-
ковић забележили су прве две пози-
ције у класи МК 50, док је
Александар Ковачевић био бржи од

Марка Илића у класи ОТ.
У класи МК 250 стартовао је ве-

лики број такмичара, а Михаљ Немет
био је најбржи међу њима, за-
вршивши трку испред Недељка
Мрдаковића и Владимира Илића.
Слободан Васиљевић и Никола Да-

видовић заузели су позиције четири
и пет. 

Слободан Крстић био је најбржи
у класи МК 500, а трку је завршио
испред Мирослава Грубина и Зорана
Павловића. 

У класи ОС најбржи је био
Јосиф Царадиов, који је трку за-
вршио испред Недељка Бошњака.

А. Даишевић

На аутодруму Берановац код Краљева закључен шампионат у мотоциклизму

ШАМПИОНИ ЈАЧИ И ОД КИШЕ
• У Краљеву се састали најбржи мотоциклисти Србије у категоријама роудрејсинг и мото класик • Трка под

организацијом Мото савеза Србије прошла је без већих проблема, уз максимално поштовање сатнице.

Трке на Берановцу - детаљ са тренинга

Сунце за време тренинга - детаљ са тренинга у суботу

ИГОР АРСИЋ У БОЛНИЦИ
У класи 600 СП, на тренингу у

суботу догодио се једини инци-
дент, на срећу без тежи последица.
Игор Арсић је у првој кривини до-
живео пад и није стартовао трку у
недељу. Он се налази у болници у
Крагујевцу, констатоване су му по-
вреде ноге и носа, а његово жи-
вотно стање није угрожено.

Амерички град Ричмонд био је
претходне седмице домаћин Свет-
ског првенства у бициклизму. На
планетарном првенству учествовало
је и троје бициклиста из Србије, од
чега двбоје из краљевачког Металац
Квика. Душан Рајовић је у конкурен-
цији јуниора, међу 190 бициклиста,
заузео одлично 29. место и потврдио
светску класу.

-Да има мало правде Душан би
био први Србин са медаљом са СП.
Возио је сјајно, последњих 50 кило-
метара био је у бегу, али је при крају
трке имао један лакши, потом један
тежи пад и није било шансе да се
врати у врх каравана. Ипак, побрао
је симпатије свих поклоника бицик-
лизма и најавио да његово време тек
долази – са поносом говори Радиша
Гиле Чубрић директор и тренер кра-
љевачког Металац Квика.

На СП се појавила и Јелена
Ерић, која је после саобраћајне не-
среће успела да се врати на стазу. 

-У својој првој сениорској се-
зони Јелена је возила јако добро, за-
вршила је на 62. месту у конкурен-

цији 165 такмичарки. Да
је није ударио аутомобил
на тренингу, да није пау-
зирала, била би фит за
Ричмонд и уверен сам да
би и пласман био бољи,
раван Рајовићевом – за-
кључује Чубрић.

Иван Стевић,
трећи такмичар из
Србије, није завршио
трку, али је 150 км био
у бегу и заслужио је
све похвале за приказано.
Светско првенство у би-
циклизму организовано
је на најбољи могући
начин, трке је у кругу од
16 километара пратило
преко милион гледалаца.
У финалној трци, на
стази дужине 260 кило-
метара победио је Сло-
вак Саган испред

Метјуса, бициклисте из Аустралије.
А. Даишевић

РАЈОВИЋ 29. НА СВЕТУ
БИЦИКЛИЗАМ

Алексинац је претходног ви-
кенда био домаћин 11. међународ-
ног првенства у стоном тенису у
кадетској и јуниорској конкурен-
цији. Поред такмичара из Србије,
наступили су и стонотенисери из
Бугарске и Македоније, а вредне ре-
зултате су остварили и чланови кра-
љевачког СТК Металац. Страхиња
Соколовић је код кадета победио прво-
пласираног на на ранг листи најбољих

у земљи, Бенке Акоша из Војводине, да
би у полуфиналу изгубио од Тодора
Скелеџије из Јевремовца, победника
такмичења у Алексинцу у конкуренцији
кадета. 

Лазар Татић, Младен Ђурковић и
Војин Јовићевић из краљевачког Ме-
талца на овом првенству су морали да
се задовоље чињеницом да су прошли
квалификационе групе.

А.Д.

Стони тенис

СОКОЛОВИЋ ТРЕЋИ
У АЛЕКСИНЦУ

Страхиња Соколовић (други с десна) одличан трећи у Алексинцу

Радиша Чубрић и Душан Рајовић 
са Јеленом Ерић у Ричмонду
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Утакмицама 7. кола претходног
викенда наствљено је првенство
Српске фудбалске лиге група „Запад“.
Слога је у Смедереву одиграла меч са
истоименом домаћом екипом и лиде-
ром првенства,а после 90 минута ве-
лике борбе Смедеревци су славили
тријумф резултатом 1-0. „Бели“ су
тако наставили резултатску кризу,
само један бод у последња четири
кола, у којима није погођена против-
ничка мрежа. Ипак, за разлику од бла-
маже пре 14 дана и пораза од
Шумадије из Арнађеловца, овога пута
краљевачки српсколигаш је одиграо
боље.

-Немам шта да замерим играчима,
борили су се као лавови. Мислим да
смо реално ми били бољи тим, више
смо нападали, стварали и пропуштали
шансе, али један кикс одбране у првом
полувремену коштао нас је пораза. Да
је било мало спортске среће, вратили
би смо се из града на Дунаву барем са
бодом – уверава стратег „белих“ Игор
Туфегџић.

И док је шеф струке Слоге у раз-
мишљању како да подигне екипе и
рпевазиђе евидентну кризу у коојој су
сви играчи, први човек клуба Предраг
Петронијевић мучи другу муку.

Прошла су два месеца од када је
Фудбалски клуб Слога добио ново ру-
ководство. Ситуација у клубу је јед-
нако тешка као летос, а ни резултати
нису у складу са најавама првог чо-
века „белих“.

У јулу је Слога била пред гаше-
њем, на стадиону осим економа није
било никога и црне слутње су се на-
двиле над клубом из Индустријске
улице. После лутања и чекања, Слога
је добила председника који је од по-
четка ширио заразни оптимизам.

Враћање дела дуговања која су опте-
рећивала клупску касу само је део ак-
тивности у последња два месеца,
колико „бели“ имају ново управу.

-Ни сам нисам знао колико ме
чека тежак посао и шта представља
Слога и рад у њој. Изузетно тешку фи-
нансијску ситуацију смо затекли, до
сада смо вратили 5,5 милиона динара
дуга. Град је учествовао са 500 хиљада
динара, док смо 5 милиона нашли у
пословном сектору и велику захвал-

ност дугујемо донаторима, који нису
из Краљева. Максимално ћу се зало-
жити у наредном периоду да стабили-
зујемо клуб и да се вратимо тамо где
нам је и место. Не бојим се посла, до-
казао сам се у другим спортовима, али
и у самој Слоги – нагласио је на прес
конференцији Предраг Петронијевић
председник ФК Слога Краљево.

Што се резултата тиче, Слога је
11. на табели Српске лиге „Запад“ са 8
бодова. После прва три кола „бели“ су
били први, али уследила је очекивана

криза, што је повезано са каснијим по-
четком припрема и склапањем тима у
ходу.

-На две недеље пред почетак
првенства смо почели са радом, нисмо
имали играче за утакмицу. Скупљали
смо се из дана у дан, а то је био пе-
риод када сам више био окренут сре-
ђивању финансијских проблема него
учествовања у прелазном року. Доса-
дашњи резултати су по мени очеки-
вани. Ми смо неке кључне играче

добили после другог или четвртог
кола, нереално је било очекивати да
све функционише беспрекорно. Ипак,
издање у Смедереву у прошлом колу,
даје наду и јача оптимизам. Момци су
играли одлично, борили се као један,
имали смо и шансе, али лопта није
хтела у гол. Са таквим хтењем и зала-
гањем можемо много. По именима смо
међу водећа два тима лиге, али не игра
папир. Много је пехова и са црвеним
картонима и повредама, али то је са-
ставни део фудбала. Очекујем од меча

са ФАП-ом право издање Слоге и се-
рију победа.

Упркос тренутном положају на та-
бели, први човек Слоге не мења раз-
мишљање по питању коначног
пласмана.

-Амбиције нисам променио. Сада
вам кажем, Слоге ће поново играти на-
редне сезоне Прву лигу. Без обзира на
стање на табели, приметну кризу,
Слога је име у овој лиги, можемо и
морамо више и то ћемо показати до
краја сезоне. Играчима сам рекао исте
ове речи. Ако ја верујем да можемо
бити први, зашто не би веровали они
због којих смо сви овде.

Последња расподела средстава за
спорт из градског буџета људе у Слоги
је приморала на реакцију.

-Ми смо у последњој расподели
добили 700 хиљада динара. То није до-
вољно ни за седам дана живота Слоге.
Замолио бих градске челнике и људе
који воде бригу о спорту Краљева да
схвате да је Слога велики клуб, огро-
ман систем и да треба да нам пруже
подршку. Нама до краја календарске
године следи из буџета око 7 милиона
динара. Искрено, да завршимо јесењи
део првенства потребно нам је 5,3 ми-
лиона динара. Толико и очекујемо, не
треба нама тих 7 милиона. Ако и буде
требало више од 5,3 милиона поново
ћемо посегнути за приватним секто-
ром, јер има људи који хоће да по-
могну Слогу, а помоћ би била
значајнија када би смо се домогли

вишег ранга такмичења. Без помену-
тих средстава, Слога неће моћи да се
такмичи, да постоји. Зар је потребно
да у време овог мандата градских
отаца и нас у клубу, да се Слога
угаси?! То нико не сме да дозволи –
закључио је Предраг Петронијевић
председник краљевачке Слоге.

Више пута су челни људи Слоге
поновили да је клуб велики систем са
преко 100 регистрованих играча и
преко 300 дечака који редовно долазе
да тренирају фудбал. Трошкови еконо-
мата, одржавања терена и свега без
чега један фудбалски клуб не може да
функционише су прилични, преко 10
хиљада евра на годишњем нивоу. У
Слоги очекују разумевање градских
власти, јер је то услов да се клуб врати
на стазе старе славе. А подсетимо, за
две године краљевачка Слога ће напу-
нити 70 година. Поставља се питање
хоће ли се обележити јубилеј или ће
„бели“ нестати са спортске сцене.

У међувремену, у суботу је нови
испит за првотимце Слоге. На Градски
стадион стиже стари знанац ФАП из
Прибоја,а све сем победе била би ка-
тастрофа. На терен неће моћи због
жутих картона Иван Бабић, а због по-
вреде су под знаком питања Милош
Ђорђевић и Зоран Марушић. Какав год
тим да изведе Игор Туфегџић, „бели“
морају на победу. Утакмица Слога-
ФАп на програму је у суботу од 15:30
часова.

А. Даишевић

Српска фудбалска лига група „Запад“

У СЛОГИ ЈЕ САМО ПРЕДСЕДНИК ОПТИМИСТА

Председник АК Краљево и про-
слављени краљевачки атлетичар
Милан Матијевић заблистао је на
25. балканском шампионату за ве-
теране који је одржан у Грчкој. У
конкуренцији такмичара од 80 до
84 година старости Милан Ма-
тијевић је наступио у четири дис-
циплине,а златну медаљу освојио

је у скоку у даљ са даљином 3,24
метра што језа два центриметра
слабије од балканског рекорда. 

Истовремено, на овом јубилар-
ном шампионату Милан Ма-
тијевић је био други у
дисциплинама 400 и 800 метара,
као и у скоку у вис. 

А.Д.

АТЛЕТИКА

ВЕТЕРАН МАТИЈЕВИЋ ПРВАК БАЛКАНА

Прави пример младима - Милан Матијевић

Сложно изаћи из кризе - фудбалери краљевачке Слоге

• Слога поражена у Смедереву, у мечу 7. кола, минимално 1-0, али први човек „белих“ уверен да ће се на крају
на Градском стадиону пити шампањац • Ако град не помогне, Слога ће тешко решити веома тешку финансијску
ситуацију • Овог викенда, у мечу 8. кола, Слога – ФАП (Прибој) (субота 15:30ч)

Београд и атлетска стаза
Војне академије били су до-
маћини појединачног првенства
Србије за млађе пионире (так-
мичари до 13 година старости).
Наступило је и двоје такмичара
АК Краљево, иако је ова катего-
рија најбројнија у клубу, али је
тешка финансијска ситуација
учинила своје. У дисциплини
скок у даљ Андрија Поповић је
скоком од 5,12 метара заузео
треће место и освојио бронзану
медаљу. Ово је за малдог так-
мичара из Краљева друга ме-
даља на државном пшрвенству
у 2015. години, пошто је у ви-
шебоју (тробој) био други. 

На првенству у Београду на-
ступила је и Анђела Ђоковић,
такође у скоку у даљ, али је у
квалификацијама заузела 14.
место што није било довољно

за финале (12 такмичара).
На овогодишњем државном

шампионату, једном од најма-
совнијих последњих година, на-

ступило је 325 такмичара из 45
клубова у 18 дисциплина (9 за
пионире и 9 за пионирке).

А.Д.

АТЛЕТИКА

АНДРИЈА СКОЧИО ДО БРОНЗЕ

Андрија Поповић на победничком постољу
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Претходног викенда одигране
су утакмице 7. кола Окружне фуд-
балске лиге. Више нема непораже-
них тимова, пошто су фудбалери
Ибра коначно напустили терен по-
гнутих глава и то у Баљевцу где је
домаћин био убедљив. Реал из По-
дунаваца нема свој терен, али има
одличан тим и као клуб одлично
функционише. Победили су Мата-
руге у гостима и задржали лидерску
позицију на табели. Рибница из
Јовца је тик иза лидера после си-
гурне игре и победе над Гружом. У
Конареву бруна утакмица, седам го-
лова и тесна победа домаћина, а
исти сценарио виђен је и у Новом
Пазару где су „Јуниорси“ били
бољи од неугодног Стубла. После
серије пораза ОФК Рас је остварио
вредну победу, друго код куће и за-
нимљиво опет је у тријумфу при-
мио два гола. Овога пута је у

Дежеви цео плен оставио Гоч. 
РЕЗУЛТАТИ 7. кола: Рад-

нички – Полет 3-1, Матаруге – Реал
0-2, Рибница – Гружа 2-0, Будућ-
ност – Гранит 4-3, Пазар Јуниорс
2011 – Стубал 4-3, Радник -
Борац(В) 2-1, Рудар – Ибар 4-1 и

ОФК Рас – Гоч 3-2. 
ПАРОВИ 8. кола: Реал-Гоч,

Ибар-ОФК Рас, Борац (В)-Рудар,
Стубал-Радник, Гранит-Пазар
Јуниорс 2011, Полет-Будућност,
Гружа-Раднички, Матаруге-Риб-
ница.

Окружна фудбалска лига

РЕАЛ НЕ ДА ТРОН

У утакмицама 7. кола Друге
градске фудбалске лиге група
„Морава“ није било већих изне-
нађења.  Комшијски дерби у Ми-
лочају заслужено је припао
Поповићима који су тако сачу-
вали лидерску позицију. Нови
„лет“ Ласте све је бољи, новом
победом против екипе из
Мрсаћа, фудбалери из Витковца
су стигли до другог места на та-
бели. Високо је котиран и „Кур-
сула“ из Цветака који је као
домаћин у Тавнику срушио не-
угодне госте из Годачице. У мечу
са шест погодака, који је одигран
у Годачици, није било побед-

ника,а слађи део плена је отишао
у Штулац.

РЕЗУЛТАТИ 4. кола: Јово
Курсула-Јединство (Г) 2-1, Зго-
дачица-Младост 1981 3-3, Мило-
чајац-Поповићи 1-4 и
Ласта-Морава (М) 2-0. У овом
колу слободна је била Стара Чар-
шија. 

ПАРОВИ 5. кола: Стара Чар-
шија-Јово Курсула (субота), По-
повићи-Ласта, Младост
1981-Милочајац, Јединство (Г)-
Згодачица. У овом колу слободна
је Морава из Мрсаћа.

А.Д.

Друга градска фудбалска лига-група „Морава“ – 

ПОПОВИЋИ 
САЧУВАЛИ ТРОН

ТАБЕЛА
1 Поповићи 4      3 1      0 9 2 10
2 Ласта 3      2 1      0 5 2 7
3 Јово Курсула 4      2 1      1 5 3 7
4 Младост 1981 4      1 3      0 7 6 6
5 Јединство 3      0 2      1 3 4 2
6 Стара Чаршија 3      0 2      1 3 5 2
7 Милочајац 3      0 2      1 5 8 2
8 Згодачица 4      0 2      2 4 7 2
9 Морава (-3) 4      0 2      2 3 7 -1

На теренима Моравске фуд-
балске зоне протеклог викенда
одигране су утакмице 7. кола.
Дерби је виђен у Чачку, у популар-
ној Колонији, гд еје Слобода побе-
дила Јошаницу и зауставила
победоноснио поход Пазараца.
Овим тријумфом „гребићи“ су
стигли на деоби лидерске позиције
на табели, али треба подсетити да је
Јошаница у сезону ушла са минус два
бода. У Тутину без победе домаћина
што већ говори о резултатској кризи ас-
пиранта на прво место и улазак у
Српску лигу. Бане је освојио слађи део
плена и да није било казне од минус 9
бодова Рашчани би били у самом врху
табеле. Орловац је имао старт из снова,
али после пораза у Новом Селу уследио
је и неуспех у Мрчајевцима од неугодне
Славије. Некадашњи таленат краље-
вачке Слоге Дабижљевић са два гола је
донео победу Браћи Вуковић над Трбу-
шанцима, док је Карађорђе пао пред
Арсеналом. Металац је остварио први

првенствени реми и тако прекинуо низ
од пет везаних пораза. 

РЕЗУЛТАТИ 7. кола: Слобода
(ЧА)-Јошаница 2-0, Овчар-Трепча није
одиграно, Металац-Таково 0-0, Браћа
Вуковић-Полет (Т) 2-0, Арсенал-Кара-
ђорђе 3-1, Тутин-Бане 2-2, Орловац-
Славија 2-3 и Драгачево-Омладинац

2-1. 
ПАРОВИ 8.кола: Јошаница-

Таково, Трепча-Металац, Омлади-
нац-Овчар, Слобода (ЧА)-Браћа
Вуковић (субота), Славија-Дра-
гачево, Бане-Орловац, Карађорђе-
Тутин, Полет (Т)-Арсенал.

А. Даишевић

Моравска фудбалска зона

ЈОШАНИЦА СТАЛА У КОЛОНИЈИ

ТАБЕЛА 
1 Слобода (Ч) 7      5 1      1 13 4 16
2 Јошаница 7      6 0      1 13 5 16
3 Орловац 7      4 1      2 12 10 13
4 Тутин 7      3 3      1 10 6 12
5 Славија (К) 7      3 3      1 8 7 12
6 Арсенал 7      4 0      3 13 13 12
7 Драгачево 7      4 0      3 9 9 12
8 Браћа Вуковић 7      3 2      2 8 6 11
9 Омладинац (НС) 7      3 0      4 8 9 9
10 Таково 7      2 2      3 12 8 8
11 Трепча 6      2 1      3 8 12 7
12 Карађорђе 7      2 0      5 10 14 6
13 Бане 7      4 2      1 15 7 5
14 Металац 7      1 1      5 4 10 4
15 Овчар 6      1 0      5 2 13 3
16 Полет (Т) 7      0 0      7 1 13 0

ТАБЕЛА 
1 Реал 6      4 1      1 14 5 13
2 Рибница 6      4 0      2 12 8 12
3 Борац 6      3 2      1 9 6 11
4 Ибар 6      2 4      0 7 5 10
5 Рудар 6      2 3      1 12 8 9
6 Матаруге 6      2 3      1 7 5 9
7 Раднички 6      2 2      2 6 4 8
8 Пазар Јуниорс 2011 6      2 2      2 13 14 8
9 Полет 6      2 2      2 9 10 8
10 Гружа 6      2 2      2 6 7 8
11 Будућност 6      2 2      2 4 5 8
12 Радник 6      2 1      3 9 13 7
13 Стубал 6      1 3      2 7 8 6
14 Гоч 6      1 3      2 6 8 6
15 ОФК Рас 6      1 0      5 9 16 3
16 Гранит 6      1 0      5 5 13 3

У Првој  градској  фудбалској
лиги протеклог  викенда  одиг-
ране  су  утакмице редовног  7 .
кола .  Дерби је  одигран у  Пече-
ногу где је  домаћин нанео први
пораз „малинарима“ из Врдила и
избио на  деобу трона  са  но-
вајлијом у лиги. Краљево Хајдук
је  једина екипа  без  ремија  у
лиги,  али би  навијачи клуба  из
Јарчујака  радије  видели нере-
шен исход него  пораз  који  су
њихови љубимци доживели од
Партизана из Врбе.  Борац из Ад-
рана  је  о стао  уз  бок  водећима
после победе у Чукујевцу,  док је
после неколико неубдивих игара
Тавник стигао  до  важног
тријумфа против Грдице.  На
исти начин су победили и Врњци

неугодну Шумадију,  док је  Маг-
нохром декласирао екипу из
Драгосињаца.

РЕЗУЛТАТИ 7.  кола:  Тав-
ник-Грдица 3-2 ,  Пролетер-Мла-
до ст  (В)  2-1 ,  Звезда-Борац (А)
1-2 ,  Краљево Хајдук-Партизан
0-2 ,  Напредак-Морава  (С)  2-1 ,
Лазац-Будућност (С) 3-1,  Магно-
хром-Јединство  (Д)  5-1  и
Врњци-Шумадија 3-2.  

ПАРОВИ 8.  кола: Грдица-
Шумадија ,  Партизан-Напредак
(субота) ,  Јединство  (Д)-Врњци,
Будућно ст  (С)-Магнохром,  Мо-
рава  (С)-Лазац ,  Борац (А)-Кра-
љево Хајдук ,  Младо ст
(В)-Звезда,  Тавник-Пролетер.

А. Даишевић

ЛИДЕР „ИЗГОРЕО“ У
ПЕЧЕНОГУ

Прва градска фудбалска лига

Утакмицама 4. кола претход-
ног викенда настављено је првен-
ство Друге градске фудбалске лиге.
У групи „Ибар“ лидер из Прогоре-
лице је угостио новајлију са Рудна
који је одличном игром стигао до
три бода и преузео лидерску пози-
цију на табели. Жича је наставила
са одличним играма на свом те-
рену, па је после три бода освојена
у мечу са Омладинцем на деоби
првог места на табели. Мусина
Река није отпутовала у Рашку, па
ће Бане 1931 добити меч парфорфе,
док су Млада Крила била убедљива
против Богутовачке Бање. У Студе-
ници су гледаоци видели четири
гола и реми домаћина са гостима из

Буковице.
РЕЗУЛТАТИ 4. кола: Бане

1931-Мусина Река гости нису
дошли, Млада Крила-Богутовачка
Бања 4-1, Студен Витез-БСК 2014
2-2, Прогорелица - Минерал 2015
2-3 и Жича - Омладинац 3-1. 

ПАРОВИ 5. кола: Богуто-
вачка Бања-Студен Витез (субота),
Омладинац-Млада Крила, Мусина
Река-Жича, Минерал 2015-Бане
1931, БСК 2014-Прогорелица.

А. Даишевић

НОВАЈЛИЈА ДРЖИ ЛЕКЦИЈЕ
Друга градска фудбалска лига-група „Ибар“ –

ТАБЕЛА
1 Минерал 2015 4      3 1      0 10 5 10
2 Жича 4      3 1      0 9 4 10
3 Млада крила 4      3 0      1 12 5 9
4 Прогорелица 4      3 0      1 11 5 9
5 Богутовачка Бања 4      1 1      2 10 12 4
6 БСК 2014 4      1 1      2 4 6 4
7 Омладинац 3      1 0      2 3 5 3
8 Студен Витез 4      0 2      2 6 10 2
9 Мусина река 3      0 0      3 0 7 0
10 Бане 1931 (-1) 2      0 0      2 2 8 -1

ТАБЕЛА 
1 Пролетер 7      5 1      1 21 7 16
2 Младост 7      5 1      1 11 5 16
3 Краљево Хајдук 7      5 0      2 21 7 15
4 Борац 7      4 2      1 24 12 14
5 Лазац 7      4 2      1 12 7 14
6 Партизан 7      4 2      1 12 8 14
7 Магнохром 7      2 4      1 15 14 10
8 Тавник 7      3 1      3 10 14 10
9 Напредак 7      3 1      3 8 12 10
10 Грдица 7      2 2      3 15 15 8
11 Јединство 7      2 1      4 6 11 7
12 Шумадија 7      2 1      4 13 24 7
13 Звезда 7      1 2      4 9 12 5
14 Врњци 7      1 2      4 9 16 5
15 Морава 7      0 2      5 6 17 2
16 Будућност 7      0 2      5 5 16 2
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После два месеца напорног рада ко-
шаркаши краљевачке Слоге крећу са зва-
ничним такмичењем. Нова сезона КЛС
почиње овог викенда, а на премијери
пред својим навијачима Слога дочекује
тим Вршца.

- Чека нас јако тежак меч.
Вршчани су одлично организован клуб,
имају моћног спонзора Свислајон уз
себе, скокцакли су тим и сигурно да спа-
дају у ред екипа које могу до самог врха
табеле. На другој страни, ми имамо своје
планове. Задовољан сам како су протекле
припреме, чињеница да нисмо попунили
ростер, недостаје нам класичан центар и
бек шутер, али надам се да ћемо успети
да решимо и те проблеме. Ово што
имамо, момци који понесу дрес Слоге,
даће све од себе и надам се да ћемо ус-
пешно стартовати – каже Зоран Петро-
вић тренер кошаркаша Слоге.

Слога је током припрема одиграла
завидан број контролних мечева, а гене-
рална проба није била успешна. У „ку-
тији шибица“ црногорски прволигаш
Морнар из Бара славио је победу резул-
татом 64-69,а најефикаснији код „белих“
били су Симовић са 19, Матовић са 16 и
Тртић са 11 поена.

- Дефинитвно ово је била
најслабије одиграна утакмица нашег
тима у припремном периоду. Апсолутно
нисам задовољан, лоше смо отворили

меч, много промашених слободних ба-
цања, слаби у скоку, другим речима
нисмо личили на тим из претходних

контролних мечева. 
Слога у сезону улази са потпуно

новим тимом, врло подмлађеним?
- У односу на прошлу сезону

ово је сасвим нова екипа. Има ту неко-
лико играча који имају искуства, али гро
тима чине млади играчи. Ишли смо на
карту да вратимо краљевачку децу, то
смо у највећој мери и успели. Ипак, не-
достаје нам центар. Са екипом већ неко
време тренира Бојан Петровић, бивши
играч Слоге, Краљевчанин, жеља је да са
њим постигнемо договор. Као и много
играчи, Петровић се нада неком иностра-
ном ангажману и видећемо како ће се та
прича завршити. На другој страни, Ни-
кола Отовић је дефинитивно наш бивши
играч. Нашао је ангажман у другој лиги
Грчке и на њега више не рачунамо. Сада
нам недостаје и бек шутер, није лако до-
вести играча у овом периоду, чека нас
много посла, али урадићемо најбоље што
Слога као клуб може.

У нову сезону Слога ће ући са ста-
рог места. Против Вршчана се игра у
старој Хали спортова.

- То је и логично. Све време
смо тренирали у старом здању, тако да
ћемо сезону почети у старој дворани.
Надам се и желим, као и сви спортисти
Краљева, да ускоро уђемо у нову спорт-
ску дворану, она је ваљда због тога и из-
грађена и надам се да ће се наћи решење
да ускоро сви будемо на новој адреси –
закључује Зоран Петровић тренер кошар-
каша Слоге.

Утакмица Слога-Вршац на програму
је у суботу од 19:30 часова.

ПАРОВИ 1. КОЛА
У 1. колу КЛС овог викенда играју:

ФМП-Младост (Земун) (петак), ОКК
Београд-Беовук, Напредак-Тамиш, Војво-
дина-Смедерево, Слога-Вршац, Борац-
Константин (субота) и Спартак-Јагодина
(недеља).

А. Даишевић

Кошаркашка лига Србије

СЛОГА ЧЕКА ВРШЧАНЕ

Овако је било прошле сезоне - детаљ са утакмице Слога-Вршац

Рукометаши краљевачког Металца
поражени су у Прибоју од истоимене
домаће екипе резултатом 32-24 (17-9).
Био је то меч 2. кола Прве лиге Србије
група „Запад“,а најефикаснији играч су-
срета био је рукометаш Прибоја Немања
Вуковић са 9 голова. Код Металца од-
скочио је Бранко Вељовић са 6 голова.
Питање победника у овом сусрету се ни
једног тренутка није постављало. При-
бој, клуб дуге традиције који је играо и
Суперлигу, од самог почетка је ставио
до знања краљевачком саставу да крај
Лима немају шта да траже. Металац је
друго полувреме одиграо нерешено 15-
15, па су у том делу игре Краљевчани
оставили добар утисак

У наредном колу краљевачки руко-
метни прволигаш дочекује тим Ариља
(субота 19ч, нова спортска дворана).

ПРИБОЈ – МЕТАЛАЦ 32 – 24 (17 –
9)

Хала спортова у Прибоју   Гледа-
лаца: 200  Судије: Рилак и Обрадовић
Искључења: Прибој 12 минута, Мета-
лац 12 минута   Седмерци: Прибој 3 (3),

Металац 2 (1)
ПРИБОЈ: Милојковић, Јаћимовић 4,

Радовић, Струјић, Минић, Цвијовић 3,
Милинковић 5, Бојанић 5, Дорић, Ћир-
ковић 2, Вуковић 9, Ибрагић 1, Бјеловић
1, Васојевић, Миковић 1, Радисављевић
1   Тренер: З. Танасковић

МЕТАЛАЦ: Бошковић 4, Б. Батриће-

вић, Вукадиновић 3, Л. Батрићевић, Сте-
вановић 2, Миливојевић 4, Б. Вељовић
6, Николић 2, Миловановић, З. Вељовић
1, Марић 2, Јевтовић.   Тренер: НЕМА

СУПЕР „Б“ ЛИГА ЗА 
РУКОМЕТАШИЦЕ

Рукометашице београдске Ц. звезде
нису добиоле лиценцу РСС за так-
мичење у Супер „Б“ лиги, па је самим
тим и ЖРК Металац био слободан пре-
тходног викенда у редовном 2. колу.
Такмичарска комисија је искључила
„црвено-беле“ из лиге и на њихово
место стиго је Пирот. 

Рукометашице Металца ће за викенд
играти меч 3. кола против Радничког из
Свилајнца (недеља 19ч, нова спортска
дворана), а већ у среду 7. октобра биће
гости Пирота у заосталом мечу 2. кола.

А. Даишевић

ПРВА ЛИГА СРБИЈЕ ГРУПА „ЗАПАД“ ЗА РУКОМЕТАШЕ

МЕТАЛ(АЦ) ПУКАО У ПРИБОЈУ

ТАБЕЛА
1 Нови Пазар 2     2 0     0 64 38 4
2 Прибој 2     2 0     0 64 44 4
3 Жупа 54 1     1 0     0 27 22 2
4 Раднички 2 1     1 0     0 36 33 2
5 Трепча 2     1 0     1 59 58 2
6 Напредак 2     1 0     1 59 59 2
7 Металац 2     1 0     1 58 64 2
8 Ариље 2     1 0     1 48 57 2
9 Омладинац 2     0 0     2 53 61 0
10 Младост Чачак 2     0 0     2 54 68 0
11 Прва петолетка 2     0 0     2 45 63 0
12 Локомотива 0     0 0     0 0 0 0

Вукадиновић са три гола само ублажио пораз Металца у Прибоју

ТСЦ „ОКАНИК“ у Матарушкој
Бањи био је претходног виикенда до-
маћин занимљивог одбојкашког
турнбира ветерана који је трребало
да представља незванично првенство
бившре СФРЈ. Ипак, због познатих
околности везаних за затварање гра-
ница у Матарушку Бању није стигла
екипа Загреба,  а због тешке финан-
сијске ситуације, у последњем тре-
нутку нису стигле екиопе Београда,
Зрењанина и Великог Градишта.

У конкуренцији шест екипа и
после такмичења по групама
најбољи су били одбојкаши Врања
који су групи победили екипе Будве
и Ниша, а у врло неизвесном финалу

екипу Земуна резултатом 2-1. Вете-
рани Краљева су на овом турниру за-
узели треће место. Краљевчани су у
групи поражени од Земуна 2-1, док
су славили против Скопља 2-0. У
борби за треће место побеђена је
екипа Будве резултатом 2-1. Вете-
рани Ниша су на овом турниру за-
узели пето место победивши Скопље
резултатом 2-0.

Турнир у Матарушкој Бањи обеле-
жиле су ветеранске Скопља које су
биле једина женска екипа и које су у
ревијалном мечу савладале регио-
налног лигаша, екипу Краљева ре-
зултатом 2-0.

А.Д.

ОДБОЈКАШКИ ТУРНИР ВЕТАРАНА У МАТАРУШКОЈ БАЊИ

ВРАЊАНЦИ ШАМПИОНИ

Куглашка Суперлига Србије на-
стављена је претходног викенда редов-
ним 4. колом. Екиопа Краљева је на
куглани у Крушевцу поражена од зва-
ничног државног првака, екипе Бео-
града резултатом 3 025 – 3 337 оборених
чуњева. Најзапаженији код Краљевчана
били су Марјан Сентивански и Видосав
Симеуновић са по 522 оборена чуња, а
у овом мечу су још наступили Миро-
слав Симеуновић са 508, Пуниша Вељо-
вић са 494, Јовица Бинић са 466 и
Небојша Драгићевић са 513 оборених

чуњева. Краљево је последње на табели
без освојеног бода, а у наредном колу, за
две недеље, следи дуел са екипом Кра-
гујевца. 

ИБАР-РУДАР
ОДЛОЖЕНО

Најављени меч 4. кола Прве лиге
Србије група „Центар“ за куглаше из-
међу краљевачког Ибра и Рудара из Ко-
столца одложен је за 4. октобар
(11часова, куглана Атлетски стадион,
Краљево).

А. Даишевић

Суперлига Србије за куглаше

ОЧЕКИВАНО СА ШАМПИОНОМ

• Нова сезона КЛС почиње овог викенда,а Слога на премијери пред својим навијачима дочекује Вршац
(субота 19:30ч) • Припреме прошле успешно, недостају играчи на позицији бека шутра и центра • Пре-
мијерни меч изабраници Зорана Петровића играју у старој Хали спортова.

ТАБЕЛА
1 БЕОГРАД 4 4 0 0 8
2 МЕТАЛАЦ 4 3 0 1 6
3 КОРДУН 4 3 0 1 6
4 РАДНИЧКИ 4 2 1 1 5
5 ПАРТИЗАН 4 2 0 2 4
6 ЈЕДИНСТВО 4 2 0 2 4
7 КРАГУЈЕВАЦ 4 1 1 2 3
8 ПОЛЕТ 3 1 0 2 2
9 ЦРВЕНА ЗВЕЗДА 3 0 0 3 0
10 КРАЉЕВО 4 0 0 4 0


